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MESTO BREZNO 
Námestie gen. M. R. Štefánika 1, 977 01  Brezno 
 

 
 
 
 
 
 
 

ZÁPISNICA 
zo 41. pracovného rokovania Mestského zastupiteľstva mesta Brezna, 

konaného dňa  25. mája 2022  
 

 
PRÍTOMNÍ   
 
VOLEBNÝ OBVOD č. 1 
KRÁLIK Ján, Ing. arch., HAŠAN Milan, Ing , JUHANIAK Martin, Mgr., BARAN Miroslav, 
Ing., KUPEC Pavol, Ing. arch., BARANČOK Andrej, Mgr., OBERNAUER Július, AMBROS 
Pavel, Mgr. 
 
 
VOLEBNÝ OBVOD č. 2 
PALOVČÍK Milan, DZURMANOVÁ Petra, PhDr., ŠTUGNEROVÁ Ľubica , Bc. MA., 
MARUŠKIN Ján, STRMEŇ Vladimír, Ing.  
 
 
VOLEBNÝ OBVOD č. 3 
TOKÁR Jozef, FAŠANG Miroslav, Ing., SCHMIDT Róbert, SKAČANOVÁ Eva, Mgr., 
RIDZOŇ Martin, Ing. PhD., STRUHÁR Daniel, Mgr., 
 
 
VOLEBNÝ OBVOD č. 4 
MARCINEK Martin 
 
OSPRAVEDLNENÝ 
IANECSKO Stefan Arin, MUDr. 
 
 
Rokovanie viedol: 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta 
 
 
 
 
 
 
 

Číslo spisu Brezno 
MsÚ-2022/6446   07.06. 2022 
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K bodu 1/ 
Otvorenie zasadnutia Mestského zastupiteľstva mesta Brezna 
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Dobrý deň, vážené poslankyne, vážení poslanci, v súlade s § 13 ods. 4 písm. a) zákona č. 
369/1990 Z. z. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov, otváram 41. pracovné 
zasadnutie MsZ mesta Brezna konané vo volebnom období 2018 – 2022. Dnešné zasadnutie 
MsZ bolo zvolané v súlade s ustanovením § 12 ods. 1 Zákona o obecnom zriadení a boli naň 
pozvaní všetci poslanci MsZ s platným mandátom. Z 21 poslancov je prítomných 18 
poslancov, preto vyhlasujem zasadnutie MsZ mesta Brezna za schopné právoplatne sa 
uznášať. Z dnešného rokovania sa ospravedlnil pán Stefan Arin Ianecsko a neskorší príchod 
avizoval pán zástupca Králik. Dovoľte mi, aby som na dnešnom zasadaní MsZ privítal 
predovšetkým vás, poslancov MsZ ako aj prednostku mestského úradu Brezno, vedúcich 
odborov, riaditeľov príspevkových organizácií, konateľa obchodnej spoločnosti, prítomných 
predstaviteľov štátnej správy, zástupcov podnikov, zástupcov médií, prizvaných hostí ako aj 
všetkých prítomných občanov mesta Brezna. Vážené poslankyne, vážení poslanci, týmto 
považujem zasadnutie MsZ Mesta Brezna za otvorené.  
 
 
K bodu 2/ 
Skúška hlasovacieho zariadenia       
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Prešli by sme k skúške hlasovacieho zariadenia. Poprosím hlasovanie ZA. Ďakujem. 
Hlasovanie PROTI. Ďakujem a hlasovanie ZDRŽAL SA. Ďakujem, zariadenie nám funguje. .  
 
 
K bodu 3/ 
Procedurálne otázky          

 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Program rokovania vám bol doručený písomne spolu s pozvánkou. V programe nenavrhujeme 
žiadne zmeny ani doplnenia. Má niekto ešte pripomienky alebo doplnenia k navrhovanému 
programu? Ak nie sú pripomienky, dávam hlasovať, kto je ZA, aby sa dnešné zasadnutie 
riadilo programom tak, ako vám bol predložený? Hlasujte o programe.   
 
Hlasovanie: Z 18 prítomných 18 ZA. Konštatujem, že program BOL SCHVÁLENÝ  
 
Poslanci rokovali podľa nasledovného programu: 
 

1. Otvorenie zasadnutia Mestského zastupiteľstva mesta Brezna 
2. Skúška hlasovacieho zariadenia 
3. Procedurálne otázky 
4. Správa o plnení uznesení Mestského zastupiteľstva mesta Brezna k 10.05.2022 

Predkladá: Mgr. Zuzana Ďurišová, prednostka Mestského úradu Brezno 
Spracoval: Útvar prednostu Mestského úradu Brezno zastúpený prednostkou Mgr. Zuzanou 

Ďurišovou v spolupráci s odbornými útvarmi Mestského úradu Brezno  
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5. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia o určení názvov ulíc a verejných priestranstiev v meste 
Brezno 
Predkladá: JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Spracoval:  Ing. Barbora Halásová, architektka mesta  

 
6. Majetkové záležitosti 

6.1 Odkúpenie pozemku na Ul. ČSA v Brezne od Márie Brozmanovej a Ing. Jána Slabeyciusa 
Predkladá:  JUDr. Iveta Biela, Odbor právny a majetkový Mestského úradu  
Spracoval:  Odbor právny a majetkový Mestského úradu Brezno  

 
6.2 Žiadosť Miroslava Balcara o zníženie  nájomného za prenájom nebytových priestorov 

v budove Arény Brezno - Zimný štadión Ladislava Horského na ul. L. Novomestského č. 34 
v Brezne 
Predkladá:            Mgr. Michal Vetrák, Odbor právny a majetkový Mestského úradu Brezno  
Spracoval:  Odbor právny a majetkový Mestského úradu Brezno  

 
6.3 Žiadosť spoločnosti Stredoslovenská distribučná, a.s., so sídlom : Pri Rajčianke 2927/8, 010 47 

Žilina, IČO : 36442151,  o uzatvorenie zmluvy o zriadení vecného bremena  
6.4 Žiadosť  Ing. Augustína Viciana a Ing. Júlie Vicianovej, obaja bytom Brezno,  o uzatvorenie 

zmluvy o zriadení vecného bremena  
Predkladá:  Mgr. Vladimír Šiška, Odbor právny a majetkový Mestského úradu  
Spracoval:  Odbor právny a majetkový Mestského úradu Brezno 

 
7. Správa o stave a vývoji pohľadávok za I. štvrťrok 2022 

Predkladá: JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Spracoval: Odbor ekonomiky a financovania Mestského úradu Brezno zastúpený vedúcou odboru 

Ing. Ruženou Šefrankovou 
 

8. Poskytnutie dotácii v roku 2022 
8.1 Návrh na poskytnutie dotácií pre účely kultúry v roku 2022 

Predkladá: JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Spracoval: Odbor ekonomiky a financovania MsÚ Brezno, zastúpený vedúcim odboru  

 
8.2 Návrh na poskytnutie dotácií pre účely športu v roku 2022 

Predkladá: JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Spracoval: Odbor ekonomiky a financovania MsÚ Brezno, zastúpený vedúcim odboru  

 
9. Správa o činnosti príspevkovej organizácie Technické služby Brezno 

za rok 2021 
Predkladá: Ing. Lukáš Jeremiáš, riaditeľ Technických služieb Brezno 
Spracoval:     Ing. Iveta Purgátová, hlavná ekonómka Technických služieb Brezno 

 
10. Informatívna správa o výsledkoch hospodárenia spoločnosti Lesy mesta Brezno s.r.o. za  

 rok 2021 
Predkladá: Ing. Ján Lukáč, konateľ LMB s.r.o .Brezno 

        Spracoval: Ing. Ján Lukáč, konateľ LMB s.r.o .Brezno 
 

11. Informatívna správa o výsledkoch hospodárenia spoločnosti Brezno pre občanov n.o. za rok 2021 
Predkladá: JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Spracoval: Mgr. Milada Medveďová, riaditeľka neziskovej organizácie Brezno pre občanov n.o. 

 
12. Hodnotiaca správa o plnení aktivít Programu rozvoja mesta Brezna 2016 – 2022 

Predkladá: JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Spracoval: Odbor riadenia projektov Mestského úradu Brezno zastúpený vedúcou odboru Mgr. 

Miladou Medveďovou 
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13. Rôzne 
13.1 Podanie žiadosti o nenávratný finančný príspevok na realizáciu projektu 

    „Regenerácia vnútrobloku Brezno Rázusova   ul.“ 
Predkladá: JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Spracoval: Odbor riadenia projektov Mestského úradu Brezno zastúpený vedúcou 

odboru Mgr. Miladou Medveďovou 
13.2 Podanie žiadosti o nenávratný finančný príspevok na realizáciu projektu 

    „Regenerácia vnútrobloku - Krčulova ulica“ 
Predkladá: JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Spracoval: Odbor riadenia projektov Mestského úradu Brezno zastúpený vedúcou 

odboru Mgr. Miladou Medveďovou 
 

13.3 Ústna informácia predsedov komisií Mestského zastupiteľstva mesta Brezna  o činnosti 
komisií 

 
14 Otázky poslancov Mestského zastupiteľstva mesta Brezna na riaditeľa príspevkovej organizácie zriadenej 

mestom, riaditeľa obchodnej spoločnosti,  v ktorej má mesto Brezno majetkovú účasť, riaditeľov 
rozpočtových organizácií zriadených mestom a náčelníka mestskej polície 

 
15 Interpelácie poslancov Mestského zastupiteľstva mesta Brezna 

 
16 Ukončenie zasadnutia Mestského zastupiteľstva mesta Brezna 

 
 
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
So zreteľom na prerokované správy odporúčam MsZ zvoliť návrhovú komisiu v zložení pán 
poslanec Barančok, pán poslanec Ambros, pán poslanec Strmeň. Má niekto z poslancov 
pripomienky alebo pozmeňujúce návrhy? Keď nie, dávam hlasovať, zloženie návrhovej 
komisie. Kto je ZA, aby návrhová komisia pracovala v uvedenom zložení?  
 
Hlasovanie: Z 18 prítomných 18 ZA. Konštatujem, že návrh  BOL SCHVÁLENÝ.  
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Za overovateľov zápisnice z dnešného zasadnutia poverujem poslancov MsZ, pani 
poslankyňu Štugnerovú a pani poslankyňu Skačanovú. Zapísaním uznesenia a vypracovaním 
zápisnice poverujem pani Mgr. Janku Štulajterovú, asistentku prednostky MsÚ. Informujem 
vás o podpise zápisnice zo zasadnutia MsZ zo dňa 06.04.2022, kde boli určení pán poslanec 
Ridzoň a pán poslanec Maruškin, ktorí podpísali zápisnicu bez výhrad.  
 
 
 
K bodu 4/ 
Správa o plnení uznesení MsZ mesta Brezna k 10.05.2022    

 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Predkladá pani prednostka, tiež materiál spracovala. Ja, ak dovolíte, kolegyne, kolegovia, tak 
využijem tento bod hneď na začiatku, ak niekto bude musieť predčasne odísť. Naše mesto 
vstúpilo do štrajkovej pohotovosti, ako ste si všimli. Chcem vás o tom informovať. V podstate 
ten protiinflačný balíček, ktorý sa momentálne schvaľuje a ktorý prešiel ďalším konaním 
v rámci schvaľovania parlamentom, tak pokiaľ bude schválený, tak znamená, áno, ale musí ho 
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podpísať ešte prezidentka, pokiaľ bude schválený, tak nám spôsobí značné problémy 
finančné. V podstate sa to týka každej jednej samosprávy na Slovensku. To, čo momentálne 
vidíme v Brezne, a to sú mnohé realizácie, ktoré žiadajú naši obyvatelia. Už dnes v mnohých 
samosprávach jednoducho nefunguje žiadny rozvoj. Mnohé samosprávy dnes už fungujú, to 
vám hovorím aj zo celoslovenského snemu, ZMOS-u, Združenia miest a obcí Slovenska, 
v mnohých obciach už sa vypínajú pouličné osvetlenia, ide sa do krízových režimov, atď. 
Zatiaľ poviem, že nám sa darí hospodáriť vyrovnane, ale pokiaľ toto vstúpi do platnosti 
a účinnosti, tento nový zákon, tak jednoducho budeme mať značné problémy aj my, ako 
každá jedna samospráva na Slovensku. To sa týka samozrejme aj regionálnych samospráv, 
teda samosprávnych krajov. Z toho dôvodu vás chcem poprosiť, aby sme sa po zastupiteľstve 
dohodli na pracovnom stretnutí, ktoré chcem, aby sme mali ešte v mesiaci jún a prebrali si 
návrh opatrení, ktoré vám predložím, ktoré v podstate budú musieť túto situáciu riešiť, 
pretože nechceme tieto povinnosti a tento výpadok, lebo to bude výpadok na úrovni 1,5 až 2 
milióny v našom prípade, čo je obrovský výpadok, a časť z toho výpadku bude ešte v tomto 
roku. Takže chcem vás potom poprosiť, aby sme si sadli, prerokovali tieto veci tak, aby sme 
ďalej mohli pokračovať v tom rozvoji nášho mesta, ktorý je rozbehnutý. Samozrejme so 
všetkými službami, ktoré poskytujeme našim obyvateľom. Máme samozrejme riešenie, lebo 
musíme mať, inak to ani nie je možné. A chcem sa potom s vami o tom rozprávať. My sme 
v štrajkovej, takmer všetky samosprávy v rámci celého Slovenska, pridali sa k nám aj 
samosprávne kraje a uvidíme, ako sa ďalej zachováme, lebo určite budeme mať 
predpokladám ďalšie rokovania, minimálne na úrovni Rady ZMOS-u, v ktorej je aj naše 
mesto členom a tiež Únie miest Slovenska, v ktorej sme tiež členom. Takže ja vás budem 
potom priebežne informovať, či písomne alebo potom už na tých poradách, ktoré budeme 
mať. Považoval som za dôležité pripomenúť túto situáciu, ktorá je naozaj krízová, čo sa týka 
aj našej samosprávy, nášho mesta a budeme musieť s tým pracovať tak, aby sme to všetko 
zvládli. Iba toľko. Ideme ďalej do bodu 4. Nech sa páči, pani prednostka, môžeš predniesť 
materiál.  
 
Mgr. Zuzana Ďurišová, prednostka MsÚ Brezna 
Dobrý deň, vážený pán primátor, vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, vážení 
prítomní, týmto vám predkladám správu o plnení uznesení MsZ mesta Brezna k 10.05.2022, 
v ktorej konštatujem, že 17 uznesení bolo splnených, vypúšťame ich zo sledovania, 2 boli 
zrušené na minulom MsZ. To je všetko z mojej strany. 
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Dobre. Ďakujem pekne, otváram rozpravu, nech sa páči, kolegyne, kolegovia, do rozpravy. 
Ak nikto, rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie.  
 
Návrhová komisia predniesla návrh na uznesenie v znení: 
 
Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna 

I/ Berie na vedomie 

 Správu o plnení uznesení Mestského zastupiteľstva mesta Brezna k 10.05.2022 

II/ Konštatuje, že 

1. Uznesenie MsZ č. 116/2017 zo dňa 22.06.2017 
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2. Uznesenie MsZ č. 30/2020 zo dňa 12.02.2020 
3. Uznesenie MsZ č. 83/2020 zo dňa 20.05.2020 
4. Uznesenie MsZ č. 127/2021 zo dňa 22.09.2021 
5. Uznesenie MsZ č. 204/2021 zo dňa 15.12.2021 
6. Uznesenie MsZ č. 206/2021 zo dňa 15.12.2021 
7. Uznesenie MsZ č.  16/2022 zo dňa 23.02.2022 
8. Uznesenie MsZ č.  21/2022 zo dňa 23.02.2022 
9. Uznesenie MsZ č.  31/2022 zo dňa 06.04.2022 
10. Uznesenie MsZ č.  32/2022 zo dňa 06.04.2022 
11. Uznesenie MsZ č.  33/2022 zo dňa 06.04.2022 
12. Uznesenie MsZ č.  35/2022 zo dňa 06.04.2022 
13. Uznesenie MsZ č.  39/2022 zo dňa 06.04.2022 
14. Uznesenie MsZ č.  45/2022 zo dňa 06.04.2022 
15. Uznesenie MsZ č.  46/2022 zo dňa 06.04.2022 
16. Uznesenie MsZ č.  50/2022 zo dňa 06.04.2022 
17. Uznesenie MsZ č.  51/2022 zo dňa 06.04.2022 

 
boli splnené a vypúšťa ich zo sledovania 

a  

1. Uznesenie MsZ č. 18/2017 zo dňa 15. 2. 2017 
2. Uznesenie MsZ č. 90/2017/III a  90/2017/IV zo dňa 22.6.2017 

 
boli zrušené 

 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  
 
Hlasovanie: Z 19 prítomných 19 ZA. Konštatujem, že návrh BOL SCHVÁLENÝ. 
 
K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ č.55/2022, ktoré je neoddeliteľnou 
súčasťou zápisnice. 
 

K bodu 5/ 
Návrh VZN o určení názvov ulíc a verejných priestranstiev v meste Brezno 
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Predkladám ja, spracovala architektka mesta, pani Ing. Halásová, pani prednostka prednesie. 
Nech sa páči, uviesť materiál.  
 
Mgr. Zuzana Ďurišová, prednostka MsÚ 
Toto VZN je predkladané z dôvodu novej rozsiahlej výstavby v lokalite bývalých Kasární, 
ako aj z dôvodu, že predmetnú ulicu už nie je možné číslovať doterajším číslovaním. Pre 
predmetnú lokalitu teda navrhujeme názov ulíc: Štvrť Kasárne – stred, Štvrť Kasárne – 
východ a Štvrť Kasárne – sever. Návrh nariadenia o určení názvov ulíc a verejných 
priestranstiev mesta Brezna bol vyvesený na úradnej tabuli MsÚ dňa 29.04.2022, zvesený dňa 
20.05.2022. Dňom vyvesenia návrhu začala plynúť najmenej 10-dňová lehota na podanie 
pripomienok k návrhu nariadenia a počas tejto 10-dňovej lehoty na podanie pripomienok 
návrhu nariadenia bola na MsÚ doručená písomnou formou jedna pripomienka v znení: 
„Keďže sa jedná o priestranstvo na ploche bývalých Kasární, je názov vhodný, ale podľa 
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môjho názoru nie v navrhovanom stave. Vznikli by totiž názvy zbytočne dlhé, čo je pre ľudí 
zbytočná záťaž – administratíva, doručovanie, atď. Podľa môjho názoru sú vhodné názvy 
jednoslovné, ľahko zapamätateľné. V konkrétnom prípade namiesto Štvrť Kasárne – sever 
ulica Severná. Namiesto Štvrť Kasárne – Stred ulica Obchodná, keďže tam budú prevádzky. 
A namiesto Štvrť Kasárne – východ ulica Kasárenská“. Stanovisko spracovateľa k tomuto je 
nasledovné. Spracovateľ neakceptuje pripomienku z dôvodu, že by muselo byť určených veľa 
názvov ulíc. Každá odbočka musí byť určená novým názvom, takže by nevznikli vlastne len 3 
ulice, ale 9 ulíc. A zámer spracovateľa bol odkaz na Kasárne, ktorých funkciu táto lokalita 
dlhodobo niesla. No a pri klasickej ulici sa čísluje pravá strana párne, ľavá nepárne a Štvrť 
môžeme číslovať zase vzostupne, čo je pri určení názvu jednoduchšie. Takže to je za našu 
stranu spracovateľa a v pondelok ešte teda vznikli nejaké pripomienky na pracovnom 
rokovaní, takže ja to za našu stranu ukončím tak.  
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Len vás informujem, že v podstate vidíte, že nám vzniká nová štvrť v rámci mesta. Len aby 
ste boli aj vy informovaní, lebo mnohí obyvatelia sa na to pýtajú. Tak momentálne tam 
prebieha značná výstavba aj rodinných domov aj bytových domov. Okrem tých bytových 
domov troch, ktoré sú momentálne v realizácii, tak sa bude pokračovať vo výstavbe ďalších 
dvoch, ak by sa niekto informoval. Takže aj tu nám pribudnú noví obyvatelia, samozrejme 
v rámci rozvoja mesta to len vítame. My sme od začiatku, v podstate 7 rokov, regulovali celý 
vývoj v rámci Kasární. Či to boli zastavanosť plôch, zeleň, infraštruktúra atď. Aj zmluvy, 
ktoré máme s developerom podpísané, tak sú nastavené tak, že mesto preberá po kolaudácii, 
a po tom, čo infraštruktúra bude samozrejme riadne zhotovená, mesto do svojho vlastníctva 
a správy. Takže takýto je stav, ak by ste potom mali nejaké otázky aj k tomuto, tak 
individuálne kedykoľvek. Nech sa páči, otváram rozpravu.  
 
Mgr. Eva Skačanová, poslankyňa 
Kolegyne, kolegovia, vážený pán primátor. Nepáčilo sa nám toto pomenovanie tejto štvrte. 
Zhodli sme sa na tom aj na pracovnom stretnutí a preto by som poprosila, aby bolo upravené 
na Štvrť Kasárne. Čiže jednoduché pomenovanie. Porozumeli sme tomu, čo bolo všetko 
v dôvodovej správe napísané, rozumieme tomu, prečo to nemôžu byť ulice, ale myslíme si, 
máme za to väčšina, že bude vhodné, keď to bude pomenované ako Štvrť Kasárne a ďalej to 
bude číslované. Ďakujem pekne. To je môj pozmeňujúci návrh.  
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
 Berieme to v poriadku?  
 
Mgr. Zuzana Ďurišová, prednostka MsÚ 
Áno, overili sme to.  
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
 Dobre, keď je to v poriadku, ak to schvália kolegyne, kolegovia, my s tým nemáme problém. 
Určite ste to rozoberali viacerí.  
 
Mgr. Pavel Ambros, poslanec 
Len som sa chcel spýtať, či tam vôbec musí byť tá štvrť uvedené. Či to nemôžu byť len 
Kasárne.  
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Mgr. Zuzana Ďurišová, prednostka MsÚ 
Musí byť uvedené, lebo v rámci štvrte platia potom také pravidlá, o ktorých sme sa 
rozprávali, že môže byť to číslovanie vzostupné, tzn. že pôjdeme z jednej strany cez druhú. 
Dopredu si určíme orientačné čísla, aké by mali byť, teda podľa pozemkov atď. Keby to boli 
ulice, keby to nebolo zadefinované presne, tak tam by musela každá ulica byť zvlášť. Buď by 
sme to zadefinovali ako ulicu alebo ako štvrť. A takto to máme presne zadefinované ako štvrť 
a tým pádom to môže byť číslované tak, ako navrhujeme a ako navrhujete aj vy.  
 
Ing. Milan Hašan, poslanec 
Ja sa chcem spýtať, nebol som na pracovnom, či ste to tam preberali alebo nie, ale sú Štvrť 
Kasárne – stred, Štvrť Kasárne – sever. KSS, KSS.  
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Iba Štvrť Kasárne. Teraz sa to mení na iba Štvrť Kasárne. Teda ak schválite pozmeňujúci 
návrh kolegyne. Čiže iba tak. Ešte niekto ďalší do rozpravy? Ak nikto do rozpravy, rozpravu 
končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby predniesla pozmeňujúci návrh pani poslankyne 
Skačanovej.  
 
Mgr. Andrej Barančok, poslanec 
MsZ mesta Brezna sa uznáša uliciam štvrti bývalých Kasární určuje názor Štvrť Kasárne.  
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Nech sa páči, kolegyne, kolegovia, hlasujte.  
 
Hlasovanie: Z 20 prítomných 20 ZA. Konštatujem, že návrh BOL SCHVÁLENÝ. 
 
Návrhová komisia predniesla návrh na uznesenie v znení: 
 
Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna 
 
I/ Berie na vedomie 

vyhodnotenie pripomienkového konania k návrhu Všeobecne záväzného nariadenia o určení názvov 
ulíc a verejných priestranstiev v meste Brezno 

 
II/ Uznáša sa 

v zmysle § 6 ods.1 a § 11 ods. 4 písm. g) Zákona č. 369/1990 Z. z. o obecnom zriadení v znení 
neskorších predpisov na Všeobecne záväznom nariadení o určení názvov ulíc a verejných priestranstiev 
v meste Brezno s pripomienkami: 
 
v bode 1 sa mení text nasledovne: 
Týmto  Všeobecným záväzným nariadením sa určuje názov novovzniknutej obytnej štvrte v meste 
Brezno. 

    
      Uliciam štvrte v bývalých kasárňach je určený názov:   Štvrť Kasárne  
 
 Text v znení: 

Súčasťou tohto všeobecne záväzného nariadenia je mapová príloha jednotlivých častí územia, v ktorom 
sa predmetné  ulice nachádzajú. 

  sa mení nasledovne: 
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Súčasťou tohto všeobecne záväzného nariadenia je mapová príloha, ktorá je upravená v súlade 
s určeným názvom. 
 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Ďakujem. Hlasujte o návrhu. 
 
Hlasovanie: Z 20 prítomných 20 ZA. Konštatujem, že návrh BOL SCHVÁLENÝ. 
 
K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ č. 56/2022, ktoré je neoddeliteľnou 
súčasťou zápisnice. 
 

K bodu 6/ 
Majetkové záležitosti          

 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Spojíme rozpravu k všetkým štyrom bodom.  
 
Mgr. Vladimír Šiška, odbor právny a majetkový 
K bodu 6.1. Mesto Brezno prijalo ponuku pani Brozmanovej a pána Slabeciusa na odpredaj 
pozemku. Jedná sa o parc. reg. EKN č. 242/3, druh pozemku TTP o výmere 141 m2 vedený 
v KN. Na obe uvedené osoby je spoluvlastnícky podiel ½ a teda logicky predmetom návrhu 
uznesenia je schválenie uzatvorenia kúpnej zmluvy medzi uvedenými osobami ako 
predávajúcimi a mestom Brezno ako kupujúcim. Predmetný pozemok sa nachádza na ulici 
ČSA pri areáli futbalového štadióna a je situovaný tak, že z časti je pod chodníkom a z časti je 
súčasťou verejného priestranstva. Dôvodom jeho odkúpenia je zámer mesta realizovať stavbu 
cyklotrasa Brezno – trasa C25-C10, ktorou bude aj tento pozemok dotknutý. Vzhľadom 
k vyššie uvedenému aj architektka mesta odporúča uvedený pozemok odkúpiť do vlastníctva 
mesta a kúpna cena je dohodnutá 35€/m2 pozemku.  
 
K bodu 6.2. Žiadosť pána Miroslava Balcara o zníženie nájomného za prenájom nebytových 
priestorov v budove Arény Brezno. Žiadateľ má s mestom Brezno uzatvorenú nájomnú 
zmluvu predmetom ktorej je nájom bytových priestorov. Jedná sa o nebytové priestory na 2. 
nadzemnom podlaží o celkovej výmere podlahovej plochy 40,80 m2. Účel nájmu je 
dohodnutý zriadenie predajne spotrebného tovaru. Žiadateľ má v zmluve dohodnuté nájomné 
vo výške 47,81 €/m2/ročne. Žiadateľ požiadal mesto Brezno o zníženie nájomného na obdobie 
mesiacov apríl, máj, jún, júl a august, teda mesiacov, kedy nie je funkčná ľadová plocha na 1 
€. Návrh uznesenia je pripravený na výšku nájomného na 1 m2/ročne počas týchto piatich 
mesiacov na 19,92 €/m2. Žiadateľ svoju žiadosť odôvodňuje skutočnosťou, že jeho prevádzka 
je úzko špecializovaná svojim sortimentom a službami, ktoré sú orientované na ľadový hokej 
a korčuľovanie, a počas uvedených mesiacov, kedy nie je funkčná ľadová plocha, netvorí zisk 
a teda nemá z čoho uhrádzať nájomné.  
 
K bodu 6.3. Žiadosť spoločnosti Stredoslovenská distribučná, a.s. o uzatvorenie zmluvy 
o zriadenie vecného bremena. Žiadateľ Stredoslovenská distribučná, a.s. je stavebníkom 
verejno-prospešnej stavby 120 70 Brezno, Podkoreň, rozšírenie NNK, ktorá bola zrealizovaná 
sčasti na pozemkoch vo vlastníctve mesta a preto požiadala mesto Brezno s cieľom ako 
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právneho vysporiadania sa o uzatvorenie zmluvy o zriadenie vecného bremena. Vecné 
bremeno by malo spočívať v časovo neobmedzenej povinnosti mesta Brezna ako povinného 
z vecného bremena strpieť v rozsahu podľa geometrického plánu na zaťažených pozemkoch 
uvedených v textovej časti návrhu uznesenia, uloženie inžinierskych sietí a k nim 
prislúchajúceho ochranného pásma práve vstupu, prechodu, prístupu v ktoromkoľvek čase 
a ročnom období mechanizmami ako aj oprávnenými pracovníkmi žiadateľa a priznanie práva 
správy a údržby inžinierskych sietí na zaťažených pozemkoch. Takto si obsah vecného 
bremena zadefinoval žiadateľ, ktorý nám už aj zaslal návrh zmluvy a my sme to len preklopili 
do návrhu uznesenia. Vecné bremeno by sa zriadilo ako časovo neobmedzené vecné právo 
a vzhľadom na verejno-prospešný charakter stavby sa zriaďuje bezodplatne. Všetky náklady 
samozrejme bude znášať žiadateľ. Teda návrh uznesenia je pripravený na schválenie 
uznesenia zmluvy o zriadení vecného bremena.  
 
K bodu 6.4. Žiadosť Ing. Augustína Viciana a Ing. Júlie Vicianovej o uzatvorenie zmluvy 
o zriadenie vecného bremena. Žiadatelia sú bezpodieloví spoluvlastníci nehnuteľnosti stavby 
RD na Lichardovej ulici a požiadali mesto Brezno o súhlas s uložením inžinierskych sietí. 
Jedná sa o uloženie elektrickej prípojky na pozemku vo vlastníctve mesta. V zmysle zásad 
hospodárenia a nakladania s majetkom mesta Brezno v zmysle § 11 ods. 6 primátor mesta im 
udelil súhlas s uložením uvedenej prípojky s tým, že v súhlase boli žiadatelia zaviazaní, aby 
vykonali po realizácii elektrickej prípojky porealizačné geodetické zameranie v rozsahu 
vecného bremena a následne, aby požiadali mesto Brezno o uzatvorenie zriadenia vecného 
bremena a to za jednorazovú odplatu stanovenú znaleckým posudkom. Čiže žiadatelia už tak 
učinili, požiadali mesto Brezno o uzatvorenie zmluvy o zriadenie vecného bremena, ktoré 
bude spočívať v povinnosti mesta ako povinného strpieť v rozsahu podľa geometrického 
plánu na zaťaženom pozemku uloženie inžinierskych sietí, teda elektrickej prípojky a k nej 
prislúchajúceho pásma ochrany a v nevyhnutnej miere vstup, prechod peší, vjazd, prejazd, 
výjazd oprávneného z vecného bremena a nim poverených osôb ako aj pre účely opravy, 
údržby, kontroly atď. Vecné bremeno sa zriaďuje za jednorazovú odplatu v sume 85,27 €, 
ktorá je určená znaleckým posudkom, ktorý vyhotovili Ing. Haninec. Náklady na správne 
poplatky budú znášať žiadatelia. Teda návrh uznesenia je pripravený na schválenie.  
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Ďakujem, otváram rozpravu ku všetkým štyrom bodom. Nech sa páči, kolegyne, kolegovia.  
 
Mgr. Eva Skačanová, poslankyňa 
Ja sa chcem opýtať na bod 6.2., je to prenájom pre pána Miroslava Balcara. Či tým obdobím 
mesiacov sa myslí, že to bude každý rok počas toho nájmu alebo len v tomto roku 2022? 
 
Mgr. Vladimír Šiška, odbor právny a majetkový 
Návrh uznesenia je pripravený tak, že sa tým myslí každý rok, ale odporúčanie z finančnej 
komisie bolo také, aby sa tam doplnil rok 2022. 
 
Mgr. Eva Skačanová, poslankyňa 
Aj my sme sa tak rozprávali na pracovnom stretnutí a asi teda by som navrhla, aby sme tam 
doplnili ten rok 2022, kolegovia, ak by ste súhlasili.  
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JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Môžeš za finančnú potom, zástupca.  
 
Mgr. Martin Juhaniak, poslanec 
Finančná odporúča, tak ako povedal kolega Šiška, že nájomca si bude môcť požiadať potom 
v ďalšom roku, ak sa eventuálne zmenia podmienky, ale pre tento rok by to malo byť 
nastavené takto. Ostatné body, ktoré sú zaradené v rámci majetkových záležitostí, všetky 
odporúčame schváliť tak, ako sú pripravené.  
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
S týmto sa stotožníme. Je všeobecný súhlas, aby sme nemuseli o tom ani hlasovať, lebo asi sa 
zhodneme na tomto? Dobre.  
 
Ing. arch. Ján Králik, poslanec 
Komisia odporúča všetky 4 body schváliť tak ako sú, ale k tomu bodu 6.1. by som rád 
povedal jednu vec. Množia sa nám určité dotazy, prečo od niekoho kupujeme pozemky a od 
niekoho nie. Dokonca všetci ste si mohli prečítať aj istý mail, ktorý sme dostali ako poslanci. 
Čiže aby sme naozaj jednoznačne vysvetľovali prípadné otázky od občanov, že my kupujeme 
pozemky len tam, kde musíme urobiť majetko-právne vysporiadanie z hľadiska investičných 
akcií mesta Brezna, kde je to proste z určitých dôvodov potrebné. Ostatné veci, kde občania 
vlastnia pozemky pod verejnými priestranstvami atď., pod parkami, cestami, chodníkmi, 
v celom katastri mesta Brezna, by mal riešiť projekt pozemkových úprav, za ktorý je 
zodpovedný štát, ktorý vlastne existuje, ale financovanie tohto projektu pozemkových úprav 
bolo pred x rokmi pozastavené. Čiže my čakáme vyslovene na legislatívu a na uvoľnenie 
finančných prostriedkov, aby sa tieto pozemky vysporiadali tak, ako sa majú, lebo mesto 
nemôže za to, že v minulosti došlo k určitým pochybeniam a nedostatočným majetko-
právnym vysporiadaniam pozemkov, ktoré sa nachádzajú pod verejnými priestranstvami 
mesta Brezna. Čiže kupujeme tie pozemky, kde z hľadiska súčasných investičných akcií 
musíme mať majetko-právne vysporiadanie. Ostatné sa bude riadiť podľa určitých vecí, kde 
má prsty štát. Ďakujem pekne.  
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Ja len doplním, že to, čo povedal pán zástupca, my nebudeme reagovať na mnohé 
špekulatívne skupovania pozemkov a v prvom rade budeme vždy hájiť záujem mesta. 
Vychádzame len z legislatívy. Na to je zákon, ktorý túto situáciu rieši. Čo sa týka našich 
pozemných komunikácií a našich investícií, vykupujeme hlavne tie pozemky, ktoré sa týkajú 
eurofondových investícií, lebo tam to požaduje riadiaci orgán. V ostatných to rieši zákon. Čo 
sa týka zákonných vecných bremien alebo vychádzajúc z nejakého stavu a judikatúry, ktorý 
predchádzal kúpe pozemkov a pod. Nechcem to viac rozoberať, ale my sa týmto zaoberáme 7 
rokov a verím, že postupujeme správne a v záujme mesta. Ešte niekto ďalší do rozpravy? Ak 
nikto do rozpravy, rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu o prednesenie návrhov na 
uznesenie.  
 
Návrhová komisia predniesla   
k bodu 6.1. Odkúpenie pozemku na Ul. ČSA v Brezne od  Márie Brozmanovej a Ing. Jána 
Slabeyciusa 
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návrh na uznesenie v znení: 
 
Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna 
 
I/ Berie na vedomie 

Odkúpenie nehnuteľnosti: 

• Pozemok:   parc. reg. E-KN č. 2421/3 – trvalý trávny porast o výmere 141 m2,  
evidovaný v katastri nehnuteľností na Okresnom úrade Brezno, odbor katastrálny na LV č. 6322, k. 
ú. Brezno,  pod B10 pre Máriu Brozmanovú, Brezno, v spoluvlastníckom podiele 1/2,  pod B11 pre 
Ing. Jána Slabeyciusa, Banská Bystrica, v spoluvlastníckom podiele 2/4, 
 

         do vlastníctva Mesta Brezna v podiele 1/1. 
 
II/ Schvaľuje 
 

V súlade s § 3 ods. 1 písm. a) v spojení s § 4 ods.2 platných Zásad hospodárenia a nakladania 
s majetkom mesta Brezno  uzatvorenie kúpnej zmluvy podľa § 588 a nasl. zákona č. 40/1964 Zb. 
Občiansky  zákonník  v znení  neskorších predpisov  medzi účastníkmi: 

 
Predávajúci: 
 
1/ Mária Brozmanová, rod.  ..., nar. .... rod. č.  . 
 trvale bytom .... Brezno 
 

            2/ Ing. Ján Slabeycius,  rod. .... nar. ...., rod. č.... 
            trvale bytom ...... Banská Bystrica 

 
Kupujúci: 
Mesto Brezno 
sídlo: Námestie gen. M. R. Štefánika č. 1, 977 01 Brezno 
IČO:  00 313 319 
 
Predmet prevodu: 

 
• Pozemok:   parc. reg. E-KN č. 2421/3 – trvalý trávny porast o výmere 141 m2,  
 

evidovaný v katastri nehnuteľností na Okresnom úrade Brezno, odbor katastrálny na LV   č. 6322, k. ú. 
Brezno, pod B10 pre Máriu Brozmanovú, Brezno, v spoluvlastníckom podiele 1/2, pod B11 pre  Ing. 
Jána Slabeyciusa, Banská Bystrica, v spoluvlastníckom podiele 2/4 

 
Kúpna cena:   

           
Celková výška 4.935.- €, každý kupujúci  2.467,50 €   (sadzba 35,00 €/m2 pozemku) 

              
         Za podmienok : 
 

-   náklady na správne poplatky spojené s návrhom na vklad do katastra nehnuteľností,  
           ako aj náklady spojené s overením podpisu predávajúceho,  bude znášať kupujúci. 

 
Pozn.: Uznesenie v zápisnici upravené v zmysle zákona o ochrane osobných údajov 
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu. 
 
Hlasovanie: Z 20 prítomných 20 ZA. Konštatujem, že návrh BOL SCHVÁLENÝ. 
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K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ č. 57/2022, ktoré je neoddeliteľnou 
súčasťou zápisnice. 
 
Návrhová komisia predniesla   
 
k bodu 6.2 Žiadosť Miroslava Balcara, IČO : 33 923 981, so sídlom : Fraňa Kráľa 4, 977 01 
Brezno o zníženie  nájomného za prenájom nebytových priestorov v budove Arény Brezno - 
Zimný štadión Ladislava Horského na ul. L. Novomestského č. 34 v Brezne, z dôvodu 
nemožnosti otvorenia prevádzky predajne spotrebného materiálu počas nefunkčnosti ľadovej 
plochy 
 
návrh na uznesenie v znení: 
 
Mestské zastupiteľstvo Mesta Brezno 
 
I/ Berie na vedomie 
 

Žiadosť Miroslava Balcara , IČO : 33 923 981, so sídlom : Fraňa Kráľa 4, 977 01 Brezno o zníženie 
nájomného za nájom nebytových priestorov pozostávajúcich z  priestorov na druhom nadzemnom 
podlaží budovy č. miestnosti 231 o výmere 40,80 m2 –  v objekte stavby Aréna Brezno nachádzajúcej sa 
na  ulici  L. Novomestského v Brezne,  o. č. 34, s. č. 2157, postavenej na parcele reg.  C – KN č. 
689/14, vedenej Okresným úradom Brezno,  Katastrálnym odborom  na LV č. 2351 v prospech mesta 
Brezno 

 
II / Schvaľuje  

trojpätinovou väčšinou všetkých poslancov 
 
zníženie nájomného za nájom nebytových priestorov pozostávajúcich z  priestorov na druhom 
nadzemnom podlaží, a to č. miestnosti 231 o výmere 40,80 m2 –  v objekte stavby  Aréna Brezno 
nachádzajúcej sa na  ulici  L. Novomestského v Brezne,  o. č. 34, s. č. 2157, postavenej na parcele reg.  
C – KN č. 689/14, vedenej Okresným úradom Brezno,  Katastrálnym odborom  na LV č. 2351 
v prospech mesta Brezno 

 

pre nájomcu: Miroslav Balcar, IČO : 33 923 981, so sídlom: Fraňa Kráľa 4,  
 977 01 Brezno  
 

V období: apríl, máj, jún, júl a august 2022 
 
Cena nájmu: 19,92/m2/rok v danom období 

 
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu. 
 
Hlasovanie: Z 20 prítomných 20 ZA. Konštatujem, že návrh BOL SCHVÁLENÝ. 
 
K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ č. 58/2022, ktoré je neoddeliteľnou 
súčasťou zápisnice. 
 
Návrhová komisia predniesla   
k bodu 6.3 
Žiadosť spoločnosti Stredoslovenská distribučná, a.s., so sídlom : Pri Rajčianke 2927/8, 010 
47 Žilina, IČO : 36442151,  o uzatvorenie zmluvy o zriadení vecného bremena  
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návrh na uznesenie v znení: 
 
Mestské zastupiteľstvo mesta Brezno 
 
I/      Berie na vedomie 
 
Žiadosť spoločnosti Stredoslovenská distribučná, a.s., so sídlom : Pri Rajčianke 2927/8, 010 47 Žilina, IČO : 
36442151, o uzatvorenie zmluvy o zriadení vecného bremena 
 
II/     Schvaľuje 
    
uzatvorenie zmluvy o zriadení vecného bremena podľa § 151n a  nasl.  zákona   č. 40/1964 Zb.  Občiansky 
zákonník v nadväznosti  na   § 11  Zásad   hospodárenia  a  nakladania s  majetkom mesta Brezna , medzi 
zmluvnými stranami :  
 
Mesto Brezno,  IČO :  00 313 319, so  sídlom :  Námestie  gen. M. R.   Štefánika 1,  977  01    Brezno, 
v zastúpení : JUDr. Tomáš Abel, PhD.,- primátor mesta, právna forma : samospráva, (povinný z vecného 
bremena) 
 
a 

 
Stredoslovenská distribučná, a.s., so sídlom : Pri Rajčianke 2927/8, 010 47 Žilina, IČO : 36442151, 
(oprávnený z vecného bremena) 
          
Vecné  bremeno  spočíva   v  časovo  neobmedzenej   povinnosti  povinného z vecného   bremena  strpieť : 

          
v   rozsahu  podľa   geometrického  plánu  č. 47353210-176/2021, zo dňa 06.10.2021, úradne overeného dňa 
22.10.2021 pod číslom 705/21,  na    zaťažených    pozemkoch :  parcela reg.  C-KN č. 4406/2, druh pozemku :  
zastavaná plocha a nádvorie, o výmere 4780 m2 a parcela reg.  C-KN  č. 4406/9, druh pozemku :  zastavaná 
plocha a nádvorie, o výmere 324 m2, obe  v  k. ú.  Brezno, obec  Brezno,   okres   Brezno, vedené   Okresným   
úradom   Brezno,   Katastrálnym  odborom na liste vlastníctva č. 2351 v prospech povinného z vecného bremena 
v podiele 1/1,  uloženie inžinierskych sietí a k nim prislúchajúceho ochranného pásma a právo vstupu, prechodu 
a prístupu v ktoromkoľvek čase a ročnom období mechanizmami ako aj oprávnenými pracovníkmi SSD, a. s. a 
priznanie práva správy a údržby inžinierskych sietí na zaťažených pozemkoch 
 
Vecné  bremeno sa  zriaďuje  za podmienok: 
 

- náklady na správne poplatky spojené s návrhom na vklad vecného bremená  do katastra nehnuteľností 
bude znášať oprávnený z vecného bremena, 

- vecné bremeno sa zriaďuje  in rem,  
- vecné bremeno sa zriaďuje   ako časovo neobmedzené  vecné bremeno 
- vecné  bremeno  sa  zriaďuje  bezodplatne 

 
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu. 
 
Hlasovanie: Z 20 prítomných 20 ZA. Konštatujem, že návrh BOL SCHVÁLENÝ. 
 
K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ č. 59/2022, ktoré je neoddeliteľnou 
súčasťou zápisnice. 
 
Návrhová komisia predniesla   
k bodu 6.4  
Žiadosť  Ing. Augustína Viciana a Ing. Júlie Vicianovej, obaja bytom Brezno,  o uzatvorenie 
zmluvy o zriadení vecného bremena  
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návrh na uznesenie v znení: 
 
Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna 
 

I/       Berie na vedomie 
 
 Žiadosť Ing. Augustína Viciana a Ing. Júlie Vicianovej, obaja bytom Brezno, o uzatvorenie zmluvy  o zriadení 
vecného bremena  
 
II/    Schvaľuje 
        
uzatvorenie zmluvy  o zriadení vecného bremena podľa § 151n a  nasl.  zákona   č.40/1964 Zb.  Občiansky 
zákonník v nadväznosti  na   § 11  Zásad   hospodárenia  a  nakladania s  majetkom mesta Brezna medzi 
zmluvnými stranami : 
 
Mesto Brezno, IČO: 00 313 319, so sídlom: Námestie gen. M. R. Štefánika 1, 977 01  Brezno, štatutárny orgán :  
JUDr. Tomáš Abel, PhD., - primátor mesta, právna forma : samospráva (povinný z vecného bremena) 
 
a 
 
Ing. Augustín Vician, rodený ...narodený ... bytom : ...Brezno,  
Júlia Vicianová, rodená..., narodená :..., bytom : .... Brezno, (oprávnení z vecného bremena) 
 
Vecné  bremeno  spočíva   v  časovo  neobmedzenej   povinnosti  povinného z vecného   bremena  strpieť :  

         
v   rozsahu  podľa   geometrického  plánu  č. 36041459-181/2020, zo dňa 20.11.2020, úradne overeným dňa 
30.11.2020 pod číslom G1-740/20,  na    zaťaženom     pozemku - parcela reg. E-KN č. 16056/2, druh pozemku : 
ostatná  plocha, o  výmere 2201 m2  v   k. ú.  Brezno, obec  Brezno,   okres   Brezno, vedenej   Okresným   
úradom   Brezno,   Katastrálnym  odborom na liste vlastníctva č. 5804 v prospech povinného z vecného bremená 
v podiele 1/1,  uloženie inžinierskych sieti - prípojky NN a k nej  prislúchajúceho ochranného pásma, v 
nevyhnutnej miere vstup a prechod peši, vjazd, prejazd, výjazd oprávnených z vecného bremena a nimi 
poverených osôb v súvislosti s rekonštrukciou, modernizáciou, resp. inými stavebnými úpravami, terénnymi 
úpravami, ako aj  na účely opráv, údržby, kontroly  prípojky NN  a v akýchkoľvek iných prípadoch vyvolaných 
prevádzkovou potrebou prípojky NN;  
 
Vecné  bremeno  sa  zriaďuje  za   odplatu -  jednorazovú náhradu vo výške 85,27 eur,     určenú    
znaleckým    posudkom    č. 12/2022,   zo   dňa   16.04.2022,   ktorý   vyhotovil     Ing. Miroslav Haninec, znalec 
z odboru stavebníctva, odvetvie – odhad hodnoty nehnuteľností;    
 
Vecné  bremeno sa  zriaďuje  za podmienok: 
 

- náklady na správne poplatky spojené s návrhom na vklad vecného bremená  do katastra nehnuteľností 
budú znášať oprávnení z vecného bremena, 

- vecné bremeno sa zriaďuje  in rem,  
- vecné bremeno sa zriaďuje  v prospech vlastníkov nehnuteľnosti : stavba – rodinný dom, s. č. 378, o. 

č. 20, postavený na pozemku – parcela reg. C-KN č. 2489, v k. ú. Brezno, obec Brezno, okres 
Brezno, evidovaná Okresným úradom Brezno, Katastrálnym odborom na   LV č. 3258 v prospech 
oprávnených z vecného bremená v režime BSM (oprávnená nehnuteľnosť),  t.j. v prospech každého 
vlastníka oprávnenej nehnuteľnosti,  

 
Pozn.: Uznesenie v zápisnici upravené v zmysle zákona o ochrane osobných údajov 
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu. 
 
Hlasovanie: Z 20 prítomných 20 ZA. Konštatujem, že návrh BOL SCHVÁLENÝ. 
K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ č. 60/2022, ktoré je neoddeliteľnou 
súčasťou zápisnice. 
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K bodu 7/ 
Správa o stave a vývoji pohľadávok za 1. štvrťrok 2022     
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Predkladám ja, spracoval odbor ekonomiky a financovania zastúpený pani vedúcou, ktorú 
poprosím predniesť materiál.  
 
Ing. Ružena Šefranková, odbor ekonomiky a financovania 
Dobrý deň, predkladáme správu o stave a vývoji pohľadávok za 1. kvartál roku 2022. 
V podstate vychádzame z účtovného stavu, ktorý ako hlavne v prílohe č. 1 vidno, že ten 
účtovný stav sa navýšil, ale je to z dôvodu toho, že sme boli povinní zaúčtovať predpis na 
daniach a poplatkoch za rok 2022 v zmysle schváleného rozpočtu. Takže toto ovplyvňuje ten 
vývoj pohľadávok za 1. štvrťrok. Samozrejme, ten objektívny stav sa ukáže až na konci roka 
a upravovať predpis budeme niekedy v septembri, keď budeme mať urobené alebo prijaté 
platby, či už prvé splátky alebo druhé septembrové, takže v októbri zrejme za ten tretí kvartál, 
tam to už tak jasnejšie vidno. Z mojej strany všetko.  
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Ďakujem, otváram rozpravu, nech sa páči, kolegyne, kolegovia.  
 
Bc. Ľubica Štugnerová, MA, poslankyňa 
Ďakujem za slovo. Ja som len chcela, lebo boli tak troška rozpory ohľadom pohľadávok za tie 
nájomné byty. Takže som len chcela upresniť, že oproti poslednému štvrťroku minulého roka 
poklesli tie pohľadávky zhruba o 13 000 € a všetky tie jednotlivé položky sme rozoberali. 
Bola pozvánka dvakrát na komisiu sociálnu a zdravotnú, takže ďakujem všetkým kolegom, 
ktorí prišli a ktorí sa informovali. A ostatní, ktorí nemohli, tak boli o tom informovaní na 
pracovnej porade, ktorá bola v pondelok.  
 
Ing. Vladimír Strmeň, poslanec 
Na finančnej komisii sme navrhli takú možnosť, že spracuje pani vedúca ekonomického 
úseku alebo zistí možnosť odpísať tie pohľadávky nedobytné, ktoré sú, lebo je ich tam možno 
2/3 a skresľuje to celkový výsledok. Takže sú na to dva spôsoby, sme navrhli. Bolo povedané, 
že sa to nestihne do dnes, ale bolo by dobré do najbližšieho zastupiteľstva to predložiť, akým 
spôsobom sa vieme zbaviť tých nedobytných pohľadávok. Ďakujem.  
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Ešte niekto ďalší? Ak nie, rozpravu končím. Nech sa páči, návrhová komisia.  
 
Návrhová komisia predniesla návrh na uznesenie v znení: 
 
Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna 
 
I/ berie na vedomie  

správu o stave a vývoji pohľadávok za I. štvrťrok 2022 
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JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  
 
Hlasovanie: Z 20 prítomných 20 ZA. Konštatujem, že návrh BOL SCHVÁLENÝ. 
 
K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ č. 61/2022, ktoré je neoddeliteľnou 
súčasťou zápisnice. 
 
 
K bodu 8/ 
8.1/ Návrh na poskytnutie dotácie pre účely kultúry v roku 2022 
8.2/ Návrh na poskytnutie dotácie pre účely športu v roku 2022   
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Ak súhlasíte, tak by sme spojili rozpravu 8.1., 8.2. Predkladám ja, spracoval odbor ekonomiky 
a financovania zastúpený vedúcou.  
 
Ing. Ružena Šefranková, vedúca odboru ekonomiky a financovania 
Mesto obdržalo žiadosti o refundáciu nákladov spojených s nájmom priestor, či už kultúrnych 
telies alebo športových klubov. Okrem toho je tu ešte jedna žiadosť zahrnutá – OZ Dychový 
orchester, ktorý v zmysle VZN žiada na konkrétny účel navýšiť alebo teda poskytnúť dotáciu 
a na predchádzajúcom zastupiteľstve vieme, že OZ Flipper nebola schválená alebo 
neprerokovávala sa dotácia pre Flipper, tak teraz komisia športu prerokovala a zaraďujeme ju 
teraz na schválenie na tú činnosť alebo na konkrétne účely. Ostatné sú všetko spojené 
s nájmami, dotácie. Väčšinou sa jedná o ten prvý štvrťrok 2022.  
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Dobre. Ďakujem, otváram rozpravu, nech sa páči.  
 
Mgr. Daniel Struhár, poslanec 
Ďakujem za slovo. V prvom rade mi dovoľte ospravedlniť sa za 10-minútové meškanie. Čo sa 
týka športového klubu Flipper, mali sme ich predvolaných na komisii športu, kde sme si 
vyjasnili určité veci a na základe toho, čo sme si vyjasnili a povedali, tak sme sa rozhodli 
jednohlasne poskytnúť im teda priamu dotáciu v hodnote 1 000 €. Takže už je to z našej 
strany čisté. A tie ostatné veci, keďže máme na to vyhradenú určitú sumu, na poskytnutie 
dotácie na nájmy, tak tieto sumy ešte spadajú do toho. Čiže prosím schváliť všetky štyri 
dotácie. Štyri nepriame a jednu priamu dotáciu. Ďakujem.  
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Ešte niekto ďalší do rozpravy? Ak nikto do rozpravy, žiadam návrhovú komisiu, aby 
predniesla návrh na uznesenie. 
 
 
Návrhová komisia predniesla k bodu 8.1 návrh na uznesenie v znení: 
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Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna 
            
I/  schvaľuje  
   
1. poskytnutie dotácie pre účely kultúry na rok 2022 pre Občianske združenie Dychový orchester Brezno, 
Švermova 7, 977 01 Brezno, IČO: 52 098 575  účelovo určené na projekt:  Mladé talenty v Brezne II  vo výške 
2 000,00 EUR 
 
2. poskytnutie   dotácie   na   úhradu   služieb  spojených   s dočasným užívaním majetku v zmysle § 3 ods. 1) 
písm. p) Zásad hospodárenia a nakladania s majetkom mesta účelovo určené na náklady spojené s výpožičkou 
priestorov na MsDK -  miestnosť č. 7, šatnica prízemie, javisko v zrkad. miestnosti a  sprcha  za rok 2022 pre 
Folklórny súbor MOSTÁR,  Švermova 7 , 977 01, IČO: 35 645 849 vo výške 2 578,44 EUR 
 
3. poskytnutie   dotácie   na   úhradu   služieb  spojených   s dočasným užívaním majetku v zmysle § 3 ods. 1) 
písm. p) Zásad hospodárenia a nakladania s majetkom mesta účelovo určené na náklady spojené s výpožičkou 
priestorov na MsDK -  šatnica prízemie 2 ks, suterén sklad č.1 a  miestnosť č. 4 za rok 2022 pre Divadelný   
súbor   Jána Chalupku mesta Brezno, Švermova 7 , 977 01, IČO: 35 679 913 vo výške 2 095,75 EUR 
 
4. poskytnutie   dotácie   na   úhradu   služieb  spojených   s dočasným užívaním majetku v zmysle § 3 ods. 1) 
písm. p) Zásad hospodárenia a nakladania s majetkom mesta účelovo určené na náklady spojené s výpožičkou 
priestorov na MsDK -  miestnosť č. 2, 3, 5, 1 za rok 2022 pre Občianske združenie Dychový orchester 
Brezno, Švermova 7, 977 01 Brezno, IČO: 52 098 575  vo výške 1 807,97 EUR 
 
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  
 
Hlasovanie: Z 20 prítomných 19 ZA. 1 SA ZDRŽAL. Konštatujem, že návrh BOL 
SCHVÁLENÝ. 
 
K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ č. 62/2022, ktoré je neoddeliteľnou 
súčasťou zápisnice. 
 
 
Návrhová komisia predniesla k bodu 8.2 návrh na uznesenie v znení: 
 
Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna 
         
I/  schvaľuje  
   
1. poskytnutie dotácie pre účely športu na rok 2022 pre ŠK FLIPPER Brezno, n.o., Lúčky 
4683/14 A, 977 01 Brezno, IČO: 35 678 135  účelovo určené na  Komplexnú telovýchovnú 
činnosť  zameranú na plávanie, pozostávajúcu z plaveckých a suchých tréningov pre 
začiatočníkov; plaveckú prípravku a výkonnostných žiakov a mládeže; účasť na plaveckých 
súťažiach vo výške 1 000,00 EUR 
 
2. poskytnutie   dotácie   na   úhradu   služieb  spojených   s dočasným užívaním majetku 
v zmysle § 3 ods. 1) písm. p) Zásad hospodárenia a nakladania s majetkom mesta účelovo 
určené na náklady spojené so vstupom na plaváreň za 1. Q 2022 pre Športový klub plávania 
Brezno o. z., L. Sáru 1212/11, 977 01 Brezno, IČO: 54 326 729 vo výške 1 328,88 EUR 
 
3. poskytnutie   dotácie   na   úhradu   služieb  spojených   s dočasným užívaním majetku 
v zmysle § 3 ods. 1) písm. p) Zásad hospodárenia a nakladania s majetkom mesta účelovo 
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určené na náklady spojené s výpožičkou ľadovej plochy za 1 Q. 2022 bo výške 2 036,83 EUR 
a výpožičkou šatne č. 46 v priestoroch Arény za 1. polrok 2022   vo   výške 490,93 EUR pre 
ICE SKATING TEAM - Brezno,   ŠLN    34,   977 01, IČO: 50 320 742 spolu   vo   výške   
2 527,76 EUR 
 
4. poskytnutie   dotácie   na   úhradu   služieb  spojených   s dočasným užívaním majetku 
v zmysle § 3 ods. 1) písm. p) Zásad hospodárenia a nakladania s majetkom mesta účelovo 
určené na náklady spojené s výpožičkou bazéna za 1. Q 2022 vo výške 927,50 EUR 
a výpožičkou skladu v priestoroch Plavárne za 1. polrok 2022 vo výške 189,48 EUR  pre ŠK 
FLIPPER Brezno, o. z., Lúčky 4683/14 A, 977 01 Brezno, IČO: 35 678 135 spolu vo výške 
1 116,98 EUR 
 
5. poskytnutie   dotácie   na   úhradu   služieb  spojených   s dočasným užívaním majetku 
v zmysle § 3 ods. 1) písm. p) Zásad hospodárenia a nakladania s majetkom mesta účelovo 
určené na náklady spojené s výpožičkou priestorov na Futbalovom štadióne -  šatňa + 
miestnosť č. 201 vo výške 870,50 EUR zo rok 2022 pre FUTBALOVÝ KLUB BREZNO, 
Fraňa Kráľa 1, 977 01, IČO: 42 301 386 vo výške 870,50 EUR 
 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  
 
Hlasovanie: Z 20 prítomných 20 ZA. Konštatujem, že návrh BOL SCHVÁLENÝ. 
 
K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ č. 63/2022, ktoré je neoddeliteľnou 
súčasťou zápisnice. 
 
 
K bodu 9/ 
Správa o činnosti príspevkovej organizácie TS Brezno za rok 2021   
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Predkladá riaditeľ, spracovala hlavná ekonómka TS. Nech sa páči.  
 
Ing. Lukáš Jeremiáš, TS mesta Brezna 
Dobrý deň prajem, vážený pán primátor, vážené poslankyne, vážení poslanci. Dostali ste 
správu o činnosti TS za rok 2021. V krátkosti len nejaké drobnosti čo sa týka činnosti TS, tie 
sa nejako veľmi nezmenili. Čo nám pribudlo, sú nové parky a zvýšená starostlivosť o tieto 
miesta, aby zostali také, ako boli nám odovzdané po realizácii, aby sme ich poprípade 
skrášľovali. Čo sa týka skrášľovania, vysadili sme cez 25-tisíc kvetov, z toho sa nám podarilo 
5-tisíc kvetov vypestovať vlastnou činnosťou v skleníkoch. Tento rok to bude viac. Aj 
vypestovaných aj vysadených. Čo sa týka kosenia aktuálneho, minulý rok celé mesto bolo 
pokosené kompletne 4-krát. Frekventované úseky, námestia, hlavné ťahy, ČSA, Švermova, 
Boženy Němcovej plus detské ihriská 8-krát a cintoríny na komplet 3-krát všetky tri.  
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Cintoríny koste viacej.  
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Ing. Lukáš Jeremiáš, TS mesta Brezna 
Kosia sa. Čo sa týka nejakej investičnej výstavby, z našej strany sú to hlavne parkovacie 
miesta. Minulý rok bolo vybudovaných 99 a zrekonštruovaných 25. Tak isto ďalšie veci čo sa 
týka investícií, tak sme sa spolupodieľali na výstavbe výhliadkovej veže, začala sa výstavba 
futbalového ihriska, v Aréne sme menili technológiu chladenia, vymenila sa tak isto 
technológia na čistiarni odpadových vôd v Pálenici, robili sa opravy ciest, to v celom rozsahu, 
nielen nejaké lokálne, ale celé. A samozrejme aj odvodnenie týchto ciest. Ešte taká 
zaujímavosť, klesla nám spotreba na verejnom osvetlení o nejakých skoro 15 000 kw a to aj 
výmenou svietidiel vo vnútroblokoch, keďže meníme staré svetlá, ktoré neboli zahrnuté v tej 
prvej výmene, ale tam sa menili za nové ledkové svetlá. Takže postupne to ide dole. Ak sú 
nejaké otázky, rád odpoviem. 
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Ak dovolíte, viete, ako fungovali Technické služby. Čo sa nám podarilo za posledné roky, tak 
si myslím, je veľmi dobré pre mesto. Hlavne čo sa týka obnovy technického aj 
automobilového parku. Viete, s čím sme pracovali. Dnes máme techniku v hodnote 
niekoľkých miliónov eur, novú techniku. Technické služby robia investičné veci, čo nerobili. 
Nie sú to len parkoviská, to, čo aj teraz predniesol riaditeľ, podieľajú sa na mnohých iných 
investíciách a poviem aj to, že robíme to s menej ľuďmi ako predtým. Čo je tiež zásadná vec. 
Snažíme sa využívať aj možnosti Úradu práce na zamestnávanie ľudí, keď sú, na podporu 
zamestnanosti. A aj to hospodárenie zatiaľ držíme posledné roky vyrovnané. Lukáš, ja sa 
chcem aj tebe ako riaditeľovi poďakovať, aj všetkým zamestnancom, a dúfam, že takto 
budeme pokračovať ďalej a zlepšovať, aj keď teraz kosenie riešime, ale aj tam sme navyšovali 
počet ľudí. Snažili sme sa to trošku rozhodiť inak, aj po poslednej porade, aby sme nemali 
pocit, že sa nekosí, len vidíte, že po tých dažďoch, lebo toto vnímajú veľmi teraz obyvatelia, 
po tých dažďoch je to za týždeň, máme zarastené mesto, ale vravím, zobrali sme viac ľudí, 
rozhodili sme to tak, že by to mohlo fungovať ešte o niečo lepšie a tých investícií, ktoré 
Technické služby robia, je naozaj veľa a som tomu rád, že ideme aj touto cestou. A tiež aj 
v rámci podnikateľskej činnosti máme už niektoré aktivity rozbehnuté a verím, že budeme 
mať ďalšie. O tom sa budeme informovať potom na pracovnej porade. Takže tlmoč za mňa 
určite všetkým zamestnancom poďakovanie. Ďakujem.  
 
Ing. Lukáš Jeremiáš, TS mesta Brezna 
Aj ja v menej všetkých zamestnancov ďakujeme.  
 
Mgr. Daniel Struhár, poslanec 
Chcem sa spýtať, tak ako si vravel, že sme znížili počet pracujúcich na TS. Či je postačujúci 
na to, aby sme zvládali to celé nasadenie, ktoré máte a či neuvažujeme potom, ak teda to 
nestíhame, nejakým spôsobom prekvalifikovať a skúsiť sa zamerať možno aj na väčší počet 
zamestnancov. To je prvá otázka. Či potrebujete nových zamestnancov a či vám stačí takýto 
počet, ako máte na to, aby ste robili tak dobre veci aj ďalej. A druhá otázka je – v podstate 
počas roka sa pokazilo auto, ktoré sme využívali my ako florbalový klub a aj ďalšie OZ na 
prevoz, či je v pláne kúpiť nové vozidlo alebo či už sa na tom pracuje alebo či je to pasé pre 
nás ako športové kluby. Ďakujem.  
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Ing. Lukáš Jeremiáš, TS mesta Brezno 
Začnem tými zamestnancami. Momentálne počet zamestnancov je akurát. Je problém každý 
rok tých sezónnych zamestnancov na to kosenie, lebo sa nám neopakujú. Možno z tých 15, 
ktorých berieme, tak príde päť, 10 je úplne nových. Čiže ten začiatok toho kosenia, kým sa 
oni naučia, ako majú kosiť a toto všetko, je to ťažké. A zbytočne tých zamestnancov budeme 
mať zamestnaných počas celého roka. Čiže vyslovene je to na sezónne. Čo sa týka 
kvalifikovanosti, to je problém zohnať človeka, napr. šoféra dlhodobo. Nevieme dvoch 
šoférov zohnať s C preukazom. Takže je to ťažké aj v iných rôznych, tiež by sme potrebovali 
dvoch, troch stavbára, nie stavbára, potrebujeme pomocného robotníka na stavbu. Veľakrát 
robia po stavbách, kde nie sú zamestnaní alebo nejako sú zamestnaní, takže im to finančne 
inak potom vychádza. Financie nie sú problém, len tí ľudia v hrubom dostanú nejaký príjem, 
v čistom dostanú nejaký príjem. Na stavbe je zamestnaný možno na dve hodiny na papieri, ale 
robí tam dlho. Čiže má iný príjem. To nám otvorene povedia.  
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
To je to, že my si toto nemôžeme dovoliť. U nás sú tí ľudia na plný úväzok na 8 hodín, 
pardon, že do toho vstupujem, lebo riešime to neustále. My sme zvyšovali aj platy o 10%, 
teraz ideme podľa kolektívnej zmluvy o ďalšie 3%, čiže v podstate za polroka zvyšujeme 
platy o 13%. Predtým sme tiež medziročne zvyšovali, lenže to jednoducho ak by sme chceli 
dorovnať ten čierny trh, ktorý funguje v rámci stavebníctva, tak to sa bavíme o 100% zvýšení, 
čo nie je v našich možnostiach.  
 
Ing. Lukáš Jeremiáš, TS Brezno 
A doplním ešte to vozidlo. Vozidlo už máme zajednané, ktoré bude pre účely športových 
a kultúrnych klubov a telies.  
 
Jozef Tokár, poslanec 
Ďakujem za slovo. Ja som len chcel zopakovať slová pána primátora, že sa chcem poďakovať 
za činnosť TS, konkrétne za výstavbu malého ovocného sadu na Mazorníku. Naozaj pána 
riaditeľ hľadá možnosti, ale aj pri iných akciách, ako sa dá, ako sa nedá. Ja to kvitujem, 
naozaj klobúk dole. Dúfam, že úspešne dotiahneme aj túto akciu tou lavičkovou úpravou 
terénov a tabuľky. Ešte raz ďakujem, pán riaditeľ.  
 
Ing. Vladimír Strmeň, poslanec 
Opakoval by som sa po predrečníkoch, pánovi primátorovi a Jožkovi Tokárovi, takže to 
hovoriť nebudem. Cez to všetko ja to viem posúdiť dosť dobre, lebo služobne som tiež jeden 
taký starší poslanec a vieme, koľko sme sa natrápili s TS pred tými ôsmymi alebo 10 a viac 
rokmi. Dnes tieto problémy chvalabohu, aj vďaka pánovi riaditeľovi a jeho manažovaniu 
firmy TS, nie sú. Cez to všetko ale sú tam nejaké drobnosti, ktoré možno si nestihnete 
všimnúť pri tých väčších akciách. Prechody pre chodcov. Je sezóna letná, bolo by ich natrieť 
a použiť, neviem, či stále tá istá farba sa používa, lebo dá sa zohnať aj kvalitnejšia, lebo 
vydrží tak 3 – 4 mesiace tá farba na tých prechodoch. Potom zmizne. Čiže skúsme pozrieť, ak 
by bola iná možnosť, lebo cestári používajú farby, ktoré vydržia aj niekoľko rokov. Zálievka 
ciest, to som spomínal. Mám teraz na mysli, kde sa tie pásy ciest spájajú, čiže ten stred ciest. 
Treba sa ísť pozrieť na Pioniersku konkrétne. Tam je to, už som to vravel viackrát. Nemáme 
možnosť kúpiť, neviem, koľko stojí taký stroj, že by sme mali vlastný, že by sme to vedeli 
vlastným nejakým zaliať, lebo tie cesty v zime sa nám tak poškodia, že budeme musieť meniť 
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potom celý povrch. Tu by som sa ešte prihovoril. Čítal som, koľko ste stromov orezali, 
vyrúbali. Zabudlo sa, napriek tomu, že bol schválený orez vnútrobloku Švermova 10-12. 
Poprosím to ešte nejak doplniť. Je tam naozaj jeden strom nebezpečne naklonený nad stojiská 
kontajnerové. Tiež by ma zaujímalo v akom štádiu máme to ihrisko na Banisku. A čo sa týka 
tých vodičov, niekoľko krát sme spolu aj s pánom riaditeľom hovorili aj na túto tému. 
Navrhol som mu možnosť, či by sme nevedeli na zmluvu zobrať vodičov, na dohodu, čo ja 
viem, nejakým spôsobom z fabrík, kde fungujú ako C, ako vodiči nákladnej dopravy, lebo 
viem, že tých šoférov, len neviem, či je tam problém so mzdou u tých vodičov alebo sú to už 
ľudia starší, ktorí nechcú robiť nadčasy alebo nemôžu. Čiže mrzí ma to, lebo kvôli tomu, že 
máme nejaký harmonogram rozvozu kontajnerov po meste, ten už teraz je v obrovskom sklze. 
A ďalší problém nám potom vzniká, že aj keď sa ten kontajner pristaví, je tam týždeň alebo 
dva, spoluobčania bohužiaľ, a to aj apel hneď na MsP, spoluobčania sa nasťahujú do tých 
kontajnerov a vyzerá to okolo nich hrozne, keď ich tam tak dlho nevyvážame. Len toľko, 
ďakujem.  
 
Ing. Lukáš Jeremiáš, TS Brezno 
Začnem od konca, čo sa týka kontajnerov. Tým, že mesto buduje stojiská, ktoré sú 
uzamknuté, dokonca meníme na nich zámky na čipové zatváranie, sú viac-menej nedobytné, 
takže si hľadajú možnosti. Momentálne sa nám zobrazujú problémy na tých miestach, kde nie 
sú stojiská. A kontajnery, to je otvorený trh pre nich. Kontajner, ktorý bol na Sekurisovej bol 
v priebehu dňa dvakrát okolo neho upratané, zobraný preč, privezený naspäť. Neskutočné. 
Ľudia tam vyniesli kompletne celé kúpeľne. Čiže tí ľudia nenosia pravidelne odpad na zberný 
dvor, ktorý je na to určený, ale dvakrát za rok obložia tie kontajnery a to je raj pre našich 
spoluobčanov, ktorí potom, je to po celom meste roznesené.  
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
To sa nám stáva aj pri bežných stojiskách, že ľudia tam nosia to, čo nemajú a patrí to do 
zberného dvora.  
 
Ing. Lukáš Jeremiáš, TS Brezno 
Musím povedať, MsP toto rieši, máme od nich informácie. Vedia dokonca vypátrať 
páchateľov, ktorí následne, ak si ten odpad neodpracú, tak je im uložená pokuta za 
znečisťovanie prostredia. 
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Začali sme to riešiť takto, lebo inak sa to nedá.  
 
Ing. Lukáš Jeremiáš, TS Brezno 
Čo sa týka ciest, spoje ciest už sme začali zalievať, máme na to vlastnú technológiu. 
A konkrétne Pioniersku budeme robiť cez prázdniny, keď tam nebude taký veľký pohyb áut, 
lebo momentálne sa to nedá. Jednak je tam rekonštrukcia plynovodu a pokládka optických 
sietí, už teraz je tá cesta zúžená. Takže cez letné mesiace bude tá cesta opravená. Už robíme 
Clementisovu ulicu sme tak spravili, korčuliarsku dráhu sme zalievali, takže máme na to 
technológiu. Ihrisko Banisko, v pondelok začínajú klásť umelú trávu. Momentálne dnes 
dokončujú podložku, čiže od pondelka sa kladie umelá tráva. Do konca šiesteho mesiaca musí 
byť skolaudované. Akurát začal proces kolaudácie.  
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JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Len na otvorenie prídete. To už len posledná vrstva sa bude dávať po tejto. Riešime ešte 
osvetlenie, to sa potom budem s vami baviť, že ako postupovať.  
 
Ing. Lukáš Jeremiáš, TS Brezno 
A čo sa týka priechodu pre chodcov a farby, tak komunikujeme s cestármi, používame takú 
istú farbu ako oni. My tie prechody máme v takej intenzite, že tie autá tam stoja, pohýňajú sa, 
krútia kolesami, je to aj kvôli tomu. Komunikoval som aj s firmami, že či by sme si to externe 
nevedeli dať spraviť na niektorých miestach, ale povedali, že budeme každý rok chodiť. Lebo 
niektoré sú prechody cez ktoré auto len prejde, čiže tam nespraví takú škodu. Ale sú také 
prechody, kde ten záber na ten prechod je horší.  
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Ešte niekto ďalší? Ak nikto do rozpravy, rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby 
predniesla návrh na uznesenie.  
 
Návrhová komisia predniesla návrh na uznesenie v znení: 
 
Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna 
 
I/ Berie na vedomie 
  

Správu o činnosti príspevkovej organizácie Technické služby Brezno za 2021 
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu. 
 
Hlasovanie: Z 20 prítomných 20 ZA. Konštatujem, že návrh BOL SCHVÁLENÝ. 
 
K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ č. 64/2022, ktoré je neoddeliteľnou 
súčasťou zápisnice. 
 
 
K bodu 10/ 
Informatívna správa o výsledku hospodárenia spoločnosti Lesy mesta Brezno za 
rok 2021            
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Predkladá riaditeľ, konateľ Lesov Ing. Lukáč. Nech sa páči, môžeš.  
 
Ing. Ján Lukáč, riaditeľ Lesy mesta Brezno 
Dobrý deň. Ďakujem za slovo. Dovoľte mi, aby som vám predniesol výročnú správu za Lesy 
mesta Brezno za rok 2021. Snažili sme sa zase spraviť prehľadnú s tabuľkami, grafmi, aby ste 
sa v nej vedeli rýchlo zorientovať. Ja si dovolím teraz len niekoľkými vetami vypichnúť také 
tie najdôležitejšie veci za minulý rok. V roku 2021 boli vykonané uhladzovania haluziny 
v objeme takmer 12 000 m3 na ploche 77 hektárov. Umelo sme zalesnili vrátane opakovanej 
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sadby na ploche 25  hektárov s počtom sadeníc 127 000 kusov. Tie šli z našej škôlky. Výseky 
boli vykonané na ploche 37 hektárov, prerezávky 93 hektárov, ochrana kultúr proti burine, 
proti zvery bola vykonaná v celkovej ploche 658 hektárov. Osobitne ochrana proti ohryzu 
a olúpaniu vetvami prípadne polynetom na ploche 17 hektárov. Čo sa týka ťažbovej činnosti 
v roku 2021 sme spracovali takmer 36 000 m3 drevenej hmoty, z toho 27 000 bolo 
kalamitného dreva. Tam bolo takmer 22 000 hmyzovej, 5 000 vetrovej a 321 snehovej 
kalamity. Výchova porastov do 50 rokov bola vykonaná na ploche 72 hektárov a výchova 
porastov starších ako 50 rokov na ploche 24 hektárov. Obnovné ťažby sa realizovali na ploche 
viac ako 3 hektáre. Tabuľka je na str. 7 na spodku, ak by ste si chceli pozrieť tú štruktúru. Čo 
sa týka zalesňovania, tak zo škôlkarského strediska bolo vyexpedovaných 431 000 sadeníc, 
z čoho pre vlastnú spotrebu bolo spomínaných 123 000 kusov. Na predaj šlo viac ako 300 000 
kusov. Na jar sme vysiali 20 kg smreka obyčajného, 35 kg jedle bielej, takmer pol kila 
smrekovca opadavého, 10 kg javora horského, 280 kg buka lesného. V rozpracovanej výrobe 
máme 1,2 milióna kusov voľno korených sadeníc a semenáčikov. Pred Vianocami sme 
vlastne predali tu na námestí cez 550 ks vianočných stromčekov. Čo sa týka dodávok dreva, 
tam je tabuľka na str. 8 vo výročnej správe. Dodávky dreva boli realizované prevažne 
z porastov postihnutých kalamitou a celkovo bolo vo vlastnej réžii dodaných 32 971 m3 
surového dreva v celkovej hodnote 2,4 milióna eur. Čo bola taká pozitívna správa, tak 
medziročne nám narástlo priemerné speňaženie o 23 € a minulý rok sme boli na úrovni 73,21 
€/m3. A ešte možno dvomi vetami finančné ukazovatele. Celkové výnosy spoločnosti za rok 
2021 dosiahli výšku 3 097 000 € pri celkových nákladoch 2,46 milióna. V roku 2021 Lesy 
mesta Brezno dosiahli hospodársky výsledok zisk po zdanení vo výške 509 171 €. To sú asi 
také tie najdôležitejšie čísla. Ak vás niečo zaujalo v tej výročnej správe, tak sa ma môžete 
kludne opýtať.  
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Dobre. Ďakujem pekne. Otváram rozpravu, nech sa páči, kolegyne, kolegovia.  
 
Mgr. Andrej Barančok, poslanec 
Ďakujem pekne. Vidím túto tabuľku obdobie 2017 – 2021. Teraz laická otázka. Keďže nám tá 
ťažba klesá, dostáva sa na taký predchádzajúci priemer. Koľko ešte my máme zhruba, na aké 
obdobie vidíš ťažbu toho kalamitného dreva? Lebo to je zjavne spôsobený ten pokles 
v porovnaní s rokom 2018 a 2021.  
 
Ing. Ján Lukáč, riaditeľ Lesy mesta Brezna 
Ďakujem za otázku. Ten vývoj je asi taký, že tento rok by sme sa chceli pohybovať niekde 
okolo 30 000 kubíkov, tzn. že zase budeme klesať na 30. Keby sme mali ísť presne podľa 
čísel, že by kalamita zrazu zmizla, tak budeme niekde na úrovni okolo 28 až 30 tisíc. A to ako 
bolo tá kalamita, ten chrobák ešte bude, to je ťažko odhadnúť. Má tendenciu klesať, ale nie je 
to také, že by vôbec nebol. Lebo však to vidno aj v tých číslach, že 90% alebo 80% sa stále 
robí kalamita. Takže my sa potom vlastne len presunieme ako keby do tých plánovaných 
porastov, kde by sme sa mali normálne pohybovať.  
 
Mgr. Andrej Barančok, poslanec 
A ešte doplňujúca otázka, keďže už máme piaty mesiac 2022, aká je teraz priemerná cena 
speňažovania toho dreva, keďže aj toto nám teraz dosť rapídne rastie?  
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Ing. Ján Lukáč, riaditeľ Lesy mesta Brezno 
Nemám tu ten papier, ale myslím, že sme už okolo 100 € v peňažení, to šlo hore. A teraz sa to 
zastabilizovalo. Takže nejaká taká suma okolo 100.  
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Doplním, že tá cena je teraz dobrá, ale samozrejme idú nám hore aj vstupy vzhľadom či už na 
pohonné hmoty alebo odmeny, mzdy, atď. Ale zatiaľ je to dobré. Ale ešte k tomu, čo si sa aj 
ty pýtal, tak je veľmi dôležité povedať, že do budúcna my budeme musieť diverzifikovať 
činnosť v rámci Lesov. Nebudeme sa môcť sústrediť iba na to lesné alebo čisto lesné 
hospodárenie, pretože ako si povedal, tá ťažba bude klesať s vysokou pravdepodobnosťou 
a preto, aby sme udržali firmu aj s dobrými výsledkami, tak budeme musieť zapojiť ďalšie 
činnosti.  
 
Ing. Vladimír Strmeň, poslanec 
Ďakujem za slovo. Za dozornú radu, dozorná rada rokovala koncom marca 28 alebo 29, pán 
riaditeľ, ak poznáš presný dátum, doplň ma. Na dozornej rade sme odobrili výsledky 
hospodárenia a rozdelenie zisku Lesov mesta Brezno. A mimo iné sme tam riešili aj také veci, 
ktoré na dozornej rade neprešli. Ale ja osobne stále sa s tým stotožniť neviem a to je síce 
záležitosť interného ekonóma. Ekonómka interná z Lesov odišla, neviem, z akých dôvodov, 
pán riaditeľ možno vie lepšie. Ekonómky sú poverené tam dve zamestnankyne, ktoré 
absolútne nemajú vzdelanie na túto prácu. Osobne si myslím, že interný ekonóm na Lesoch je 
dôležitá osoba, pretože je tam spústu vnútropodnikového účtovníctva. Momentálne dozerá na 
to pán audítor z Banskej Bystrice, koordinátor účtovníctva, čo ja ako predseda dozornej rady 
som proti tomuto. Informoval som aj pána primátora o tom. Sľúbil, že to napravíme, ale 
potom sa to dostalo na rokovanie dozornej rady, kde tento môj návrh väčšinou hlasov 
neprešiel. Taktiež to, čo bolo povedané, že diverzifikovať činnosť Lesov do budúcna budeme 
musieť, sa s tým stotožňujem, ale snažme sa podnikať v odvetví blízkom lesníctvu. Áno, to je 
tá obora, to sú nejaké rybníky a včelárstvo a možno nejaká turistika. Ale nesnažme sa 
podnikať v prenájme áut. Keď si myslím, že to má trošku ďaleko od činnosti v lesnom 
hospodárstve. Takže asi toľko. Aby som ešte pozdravil pána Mádera, lebo dozorná rada bola 
pred dvomi mesiacmi. Po dnes nemá nikto zápis z dozornej rady, takže ak by bol taký láskavý 
a konečne ten zápis poslal. Ďakujem.  
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Ďakujem pekne. Toto si v rámci dozornej rady ale viete určite vykomunikovať. Myslím, že 
hej. Lebo dozorná rada vystupujete ako kolektívny orgán, ktorý rozhoduje o niektorých 
veciach a ako si aj povedal, tak dozorná rada musí aj schváliť niektoré veci. Takže môžeme si 
spraviť k tomu nejakú mimoriadnu, čo hovoríš, ja s tým nemám žiadny problém, aby sa 
niektoré veci upravili a fungovali inak. Ale to vravím, to je na interné a dlhšie rokovanie. To 
dnes tu nevyriešime, to sa asi zhodneme. Samozrejme ako predseda dozornej rady máš na to 
nárok a právo a ja to rešpektujem. Ešte niekto ďalší do rozpravy? Ak nie, rozpravu končím. 
Žiadam návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie a tebe, pán riaditeľ, ďakujem za 
prednesenie správy aj výsledky a samozrejme všetkým zamestnancom Lesov za rok 2021, 
lebo myslím si, že tie výsledky sú, oproti tomu, čo sme očakávali, nadpriemerné. Každý rok. 
A Lesy v podstate sú významným zdrojov aj našich príjmov, ale v prvom rade samozrejme sa 
starajú o naše bohatstvo, o naše lesy, ktoré sú vo vlastníctve nášho mesta.  
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Návrhová komisia predniesla návrh na uznesenie v znení: 
 
Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna 
 
I/ Berie na vedomie 
 

Informatívnu správu o výsledkoch hospodárenia spoločnosti Lesy mesta Brezno s.r.o. za rok 2021 
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu. 
 
Hlasovanie: Z 20 prítomných 20 ZA. Konštatujem, že správa BOLA SCHVÁLENÁ. 
 
K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ č. 65/2022, ktoré je neoddeliteľnou 
súčasťou zápisnice. 
 

 
K bodu 11/ 
Informatívna správa o výsledku hospodárenia spoločnosti Brezno pre občanov, 
n.o. za rok 2021           
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Predkladám ja, spracovala riaditeľka, pani Mgr. Medveďová. Nech sa páči.  
 
Mgr. Milada Medveďová, riaditeľka Brezna pre občanov 
Dobrý deň prajem všetkým. Vážený pán primátor, vážené poslankyne, vážení poslanci. 
Dovoľte, aby som vám na úvod povedala, že som vám pripravila zopár fotiek, ktoré sa vám 
budú premietať na obrazovke o činnosti n.o. z roku 2021 a na úvod tiež dovoľte, aby som 
pripomenula, že Brezno pre občanov, n.o. poskytuje všeobecne prospešné služby a bola 
zriadená za účelom, aby sa uchádzala o externé zdroje hlavne v prípade, keď mesto Brezno 
nie je žiadateľom oprávneným. Na toto sa stále sústreďujeme. V roku 2021 sa v tomto smere 
až tak nedarilo. Väčšinu projektov sme zrealizovali z príspevku mesta Brezna. Robili sme 
spolu projekt s názvom „Spoločne za zelené mesto“. Určite ste postrehli. Cieľom projektu 
bolo zapojiť obyvateľov do skrášľovania a revitalizovania svojho okolia v okolí obytných 
domov novou výsadbou a trvaliek, krov atď. Bytovým spoločenstvám, ktoré prejavili záujem, 
sme zabezpečili nákup vybraného záhradného sortimentu. Teraz práve môžete vidieť fotky 
z realizácie. Obyvatelia teda si vybrali sortiment, o ktorý mali záujem, postarali sa o samotnú 
výsadbu a úpravu okolia a zároveň prevzali taký patronát nad tými priesadami, o ktoré sa 
budú starať. Celkovo bolo zaevidovaných hneď v prvom mesiaci 54 žiadostí, čo znamená, že 
1 869 majiteľov bytov sa do výzvy zaregistrovalo a zareagovalo. Poskytovali sme 5 eur na 
jeden byt, takže v podstate bolo uhradených celkovo 8 585 € na tento účel. V súčasnosti sa 
realizuje druhý ročník tento výzvy pre obyvateľov mesta. Do projektu sa mohli prihlásiť do 
22.04. Predbežne sa zapojilo 84 panelákových vchodov, čo je spolu 1 542 majiteľov bytov. 
Realizovať tohtoročnú výsadbu budú môcť do 15.07. Ďalej sme podali žiadosť na obnovu 
Hrobky Lehotských. Žiadosť bola podporená, ale keďže podporená bola aj žiadosť samotného 
mesta Brezna, rozhodli sme sa nepristúpiť k podpisu zmluvy, aby nedošlo k dvojitému 
financovaniu, takže Hrobka Lehotských sa opravovala v podstate zo žiadosti, ktorú podávalo 
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mesto Brezno. Realizovali sme aj projekt „Oprava pamätných nápisov II. svetovej vojny – 
Mín niet“. Práve ste videli fotky pred chvíľou. Tu bolo hlavnou aktivitou opraviť pamätné 
nápisy, ktoré sú na štyroch pamätných budovách v pamätnej zóne mesta. Tieto budovy sú na 
Ulici Boženy Němcovej všetky. Je to budova Slovenskej sporiteľne, Dom pána Zachara, 
budova Sociálnej poisťovne a budova MŠ na Boženy Němcovej. Tento projekt bol 
zrealizovaný, nápisy boli obnovené odborným reštaurátorom, boli prekryté plexisklom 
a v súčasnej dobe pripravujeme umiestnenie tzv. QR kódov pod plexisklo ku každému nápisu. 
QR kódy zabezpečia, že po ich načítaní sa návštevníkom zobrazí podrobný popis súvisiaci 
s ruským nápisom, ktorý zaujímavou formou priblíži obyvateľom aj návštevníkom, čo reálne 
sa odohrávalo v meste a v okolí na prelome rokov 1944 – 1945. Každoročne sa staráme aj 
o Arborétum, teda ovocný sad na Banisku. Samozrejme za výdatnej podpory dobrovoľníkov 
a TS mesta Brezan, aj Lesov mesta Brezna. To sa dialo aj v minulom roku. Dosadili sme 
ďalších 6 jabloní a 2 hrušky, takže máme 68 nových stromov. K tomu tie staré, ktoré tam už 
boli. Tých je takmer 70. Plánujeme na jar budúceho roku ďalšie ošetrovanie aj tých starých 
stromov, samozrejme aj orez nových stromčekov. V správe som uviedla, že sme podali aj 
ďalšiu žiadosť na vylepšenie turistickej infraštruktúry na Banisku v Laznej. Tento projekt 
však nebol podporený, ale lavičku prechodovú zrealizovalo mesto Brezno. Náklady na 
činnosti organizácie v roku 2021 predstavovali nevyhnutné poplatky na poštovné, bankové 
poplatky, náklady na vydanie potvrdenia rozhodnutí na spolufinancovanie uvedených 
projektov. V celkovej výške to bolo viac ako 14 000 € z príspevku mesta. Boli to náklady na 
ten projekt „Spoločne za zelené mesto“, na opravu pamätných nápisov a na prevádzkovú 
réžiu. Udržiavacie práce v Banisku sme realizovali tiež z príspevku mesta, ale čiastočne aj 
z odmeny, ktorú sme mali ešte z roku 2018 od Nadácie Ekopolis, kde sme dostali ocenenie 
Top projekt roku 2018. Táto odmena sa vlani celá dočerpala. Z mojej strany všetko, ak máte 
nejaké otázky, nech sa páči.  
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Ďakujem, to sú také pekné projekty aj pre obyvateľov, čo robíme. Ako ste počuli, viac ako 
1 800 obyvateľov sa zapojilo do tých výziev a určite do tých grantových malých výziev to má 
zmysel ďalej robiť aj takto, lebo ako bolo povedané, tak cez mesto veľa razy sa zapájať 
nemôžeme. Keď bude aj niečo zaujímavejšie, tak máme tú právnu formu, s ktorou 
jednoducho do tých výziev môžeme ísť. Otváram rozpravu, nech sa páči.  
 
Ing. Vladimír Strmeň, poslanec 
Náročná voňavá činnosť s peknou myšlienkou a veľmi pekne rozvinutá do aktuálnych kontúr. 
70 starých stromov máme. Keď nedávno pán profesor Hričovský bol, ja som v tom sade bol 
a videl som, že tie stromy teda by bolo výrazne treba orezať a trošku zmladiť. Ale to je tak 
robota na tom jednom strome možno aj dva dni, čiže to si nemôžeme dovoliť externe ani 
zaplatiť. Mám taký návrh, že by sme mesto alebo pani riaditeľka iniciovala nejakú akciu 
„Ovocinár, ošetri si svoj strom“. Niečo také. Alebo určite je 70 záhradkárov. Ja sa prvý 
hlásim, že jeden strom ošetrím na jar. Osloviť týmto spôsobom ľudí, ktorí rozumejú orezu 
stromov a prideliť im ten jeden stromček a ošetriť ho.  
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
My sme tieto stromy zmlaďovali. Nám bol cez tú Nadáciu Ekopolis, zmlaďovali stromy a pán 
Vaš, to je v podstate špička, nechcem to porovnávať, ale momentálne také zvučné mesto 
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v tých záhradníckych kruhoch ako pán profesor Hričovský. A on nám zmlaďoval pokiaľ 
viem, tak celý ten sad.  
 
Mgr. Milada Medveďová, riaditeľka Brezno pre občanov, n.o. 
Nie všetky stromy. Vtedy ešte s jedným spolupracovníkom bol, ale každý rok sa snažíme 
niekoľko stromov takto nechať ošetriť. Lebo naraz to nejde.  
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Ale môžeme sa dohodnúť, ako  nebránime sa, len musíš vybrať potom šikovných. Takých, čo 
to spravia dobre, lebo nie všetci to dobre robia.  
 
Ing. Vladimír Strmeň, poslanec 
Verím tomu, že sa prihlásia ľudia, ktorí tomu rozumejú a 70 ľudí v Brezne je, ktorí si trúfnu 
ošetriť tie stromy.  
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Vravím, postupne sa o to staráme. Mali sme tam aj pána Vaša, on tam spravil nejaké činnosti 
aj na tých stromoch, tak ja som tam aj vtedy bol prítomný pri tom, takže viem, že to 
prebiehalo. Ale môžeme samozrejme, aj tak ďalej chceme ten sad zveľaďovať, ako ste aj 
počuli. 70 stromov je starých, ale máme už takmer 70 nových nasadených, čiže ten sad 
rozširujeme. Urobili sa tam teraz prechody, urobili sme tam tú drevenú lavicu a v podstate 
pôjdu tam nejaké ďalšie prvky, to bude také malé prekvapenie prírodné, samozrejme z dreva. 
Máme to naplánované ešte tento rok, takže postupne ten sad zveľaďujeme. Je to až zlaďoval 
a je to veľká plocha. Máme zbernicu. Momentálne tam máme pohyb 5 až 10-násobne väčší 
ako predtým. To nehovorím ja, to hovoria ľudia, čo tam chodia. Takže naozaj tých ľudí je tam 
veľa, aktivít tiež. Určite to, čo je tam naplánované ďalej, tak zase rozvinie tú lokalitu, ale 
nechceme to nejako hŕ. Skôr tak citlivo, že čo sa tam hodí, čo nie a momentálne pripravujeme, 
to je také zaujímavé aj pre verejnosť, že tam bude škola, môžem to nazvať prírody alebo lesná 
škola a robí sa teraz momentálne projekt na to. A bude tam aj nejaké občerstvenie, budú tam 
toalety. V podstate také to zázemie, čo sa hodí do tohto prostredia. Mala by to byť stavba 
v vzhľade dreva alebo drevostavba alebo niečo podobné tomuto z takýchto materiálov a na 
najbližšom rokovaní vám to môžem predložiť, alebo ešte predtým v rámci toho pracovného. 
Takže je to rozbehnuté si myslím dobre. Aj tej zvery sa tam darí v zvernici. Ľuďom sa to páči, 
rodiny s deťmi, atď. Takže ďakujem aj vám, lebo veľa razy je to také o manuálnej práci, nie 
o tom.  
 
Ing. Vladimír Strmeň, poslanec 
Ešte by som, nakoľko som tam niekoľko hodín v sobotu strávil v tej oblasti spolu s výstupom 
na vežu, mali sme stretnutie zo strednej školy, nerobíme to už po 5 rokoch alebo keďže už 
kosa je na našej lúke, tak už každý rok, takže veľmi pekná časť naozaj. Správnym smerom sa 
to rozvíja. Je tam 7 ks dančej zvery, je tam otelená jelenička, odporúčam sa ísť pozrieť, 
zobrať deti, vnúčatá. Je pekná tráva v sade. Tak ma napadlo v spolupráci s Lesmi, určite teraz 
budú potrebovať hodne kvalitného krmiva objemového na zimné obdobie, že by to bolo 
pokosiť a vysušiť. Ale nejak, ja viem, že teraz sa robí všetko technikou. Ideálne by bolo ten 
sad pokosiť kosačkou ručnou aj pohrabať to ručne.  
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JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Už je to zmulčované. Bola vysoká tráva, tak minulý týždeň sme to zmulčovali.  
 
Ing. Vladimír Strmeň, poslanec 
Len pán riaditeľ Lesov by sa mal hlásiť o takéto nejaké lúky kvalitné, aby vedel dorobiť 
kvalitné krmivo pre oboru na Michalovej a pre oboru pri nemocnici. Všetko, ďakujem.  
 
Bc. Ľubica Štugnerová, MA, poslankyňa 
Ďakujem za slovo. Ja som sa chcela poďakovať za správu a za činnosti celej vašej 
organizácie. Páči sa mi celá tá myšlienka a na to, že nedisponujete s nejakým veľkým 
množstvom financií, že sa vám darí hlavne občanov zapájať. Ten projekt za zelené mesto sa 
mi veľmi páčil, že snažíte sa, aby sa aj ľudia pridali k tomu, aby teda skrášľovali to svoje 
okolie. Takže ešte raz ďakujem, že sú to také drobné veci, ktoré zútulňujú naše mesto. Tak by 
som to povedala. Ďakujem pekne.  
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Ďakujem. Ak nikto ďalší do rozpravy, rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby 
predniesla návrh na uznesenie. 
 
Návrhová komisia predniesla návrh na uznesenie v znení: 
 
Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna 
 
I/ Berie na vedomie 
  

Správu o činnosti neziskovej organizácie Brezno pre občanov, n.o. za rok 2021 
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Dobre. Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte 
o návrhu.  
 
Hlasovanie: Z 20 prítomných 20 ZA. Konštatujem, že správa BOLA SCHVÁLENÁ. 
 
K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ č. 66/2022, ktoré je neoddeliteľnou 
 
 
K bodu 13/ 
Hodnotiaca správa o plnení aktivít programu rozvoja mesta Brezno 2016 - 2022 

 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Predkladám ja, spracoval odbor riadenia projektov zastúpený pani vedúcou. Nech sa páči.  
 
Mgr. Milada Medveďová, odbor riadenia projektov 
Tak dovoľte aby som v úvode zhrnula, že program rozvoja je základný strategický dokument, 
ktorým sa mesto riadi pri výkone svojich činností. Dokument definuje víziu mesta, prioritné 
oblasti, jednotlivé ciele mesta a návrhy opatrení, ktoré by mali zabezpečiť v budúcnosti 
naplnenie stanovených cieľov. Tak ako sme vám uviedli v správe, každú prioritu sme 
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zhodnotili samostatne. Samozrejme, predkladáme tento bod pre to, že mesto je povinné nielen 
mať tento dokument, ale ho raz ročne aj vyhodnocovať. Z plnení, ktoré nám predkladajú vždy 
na výzvu odborné útvary mesta, teda MsÚ, ale aj príspevkové a rozpočtové organizácie, 
možno konštatovať, že dokument sa plní na necelých 70%. Keďže platnosť dokumentu končí 
v tomto roku, bol schválený zastupiteľstvom v roku 2015 a na roky 2016 – 2022, v súčasnej 
dobe prehodnocujeme a analyzujeme jednotlivé opatrenia s cieľom aktualizovať a doplniť 
jestvujúci dokument. Alebo ak z analýzy vyplynie, že je potrebné spracovať nový, tak 
budeme spracovávať nový dokument. Všetko je to naviazané na dokumenty kraja, takže 
v tomto smere spolupracujeme aj s BBSK. Ak máte nejaké otázky, nech sa páči.  
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Ďakujem, otváram rozpravu, nech sa páči, kolegyne, kolegovia. Ak nikto do rozpravy, 
rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie.  
 
Návrhová komisia predniesla návrh na uznesenie v znení: 
 
Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna 
 
I/ Berie na vedomie 
 

Hodnotiacu správu o plnení aktivít Programu rozvoja mesta Brezna 2016 - 2022 
 
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Pripomienky, pozmeňujúce, doplňujúce 
návrhy. Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  
 
Hlasovanie: Z 20 prítomných 20 ZA. Konštatujem, že správa BOLA SCHVÁLENÁ. 
 
K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ č.67/2022, ktoré je neoddeliteľnou 
súčasťou zápisnice. 
 

K bodu 13.1/ 
Regenerácia žiadosti o NFP – Regenerácia vnútroblokov Brezno – Rázusova 
K bodu 13.2/ 
Regenerácia žiadosti o NFP – Regenerácia vnútroblokov - Krčulova ulica  
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Tu vás informujem aj ešte raz, tí, ktorí ste možno neboli na tých niektorých stretnutiach, že 
máme schválené aj vnútrobloky, regeneráciu vnútroblokov Mazorník. 3 samostatné žiadosti 
a ulicu ŠLN. Celkovo za 3,7 milióna. Momentálne pripravujeme proces verejného 
obstarávania. Treba povedať, že nebudeme čakať na toto, musíme sa na to pripraviť, aby sme 
to zvládli. Dobu realizácie tam máme podľa technického listu plánovanú na 6 mesiacov. 
Nebudeme čakať, pôjdeme do tej realizácie, pretože musíme to zrealizovať do budúceho roku, 
kedy končí programovacie obdobie. Síce ono je do konca roku, ale pripomínam to, že 
administratívne to musíme zvládnuť do leta. Práve preto nebudeme čakať, aby nebolo, že 
teraz zase ideme robiť všetko naraz. Musíme. Ak to chceme zrealizovať, musíme to robiť 
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teraz, lebo nevieme, vždy sa nám vyskytnú nejaké problémy, aj keď tu si dáme na to pozor, 
keďže máme už skúsenosť s tými vnútroblokmi, aj s firmou, aké problémy sme mali doteraz, 
aj máme, lebo reklamujeme tam kopec vecí. Takže dáme si na to pozor. Čo sa týka týchto 
projektov, ale tam sme si dali pozor, lebo sme spracovali už podobné realizačné projekty, čiže 
mali by sme sa vyvarovať niektorým problémom, ktoré sme mali predtým a to sa týka aj tých, 
ktoré máme už schválené, že boli takto spracované precízne a samozrejme, aj keď to bude 
náročné, tak ja verím, že tie realizácie budú veľmi pekné. Tiež sme sa snažili tam už zapojiť 
také prvky ako mlátové chodníky, viac dať dôraz na tú zeleň a samozrejme do tohto pribudnú 
kvalitné detské prvky. My na také detské ihriská ako budeme realizovať cez tieto fondové 
prostriedky, aj tie, čo máme už schválené, aj tieto žiadosti, ktoré vám predkladáme, vlastné 
zdroje nemáme, treba povedať. Pretože dnes už cena tých certifikovaných detských ihrísk sa 
pohybuje v desiatkach tisícoch až státisícoch eur. A viete, aká je momentálne situácia na trhu 
a s oceľou, s ďalšími komoditami. Jednoducho to všetko sa prenáša do tohto. A treba povedať 
aj to, že my to chceme obstarať čím skôr, pretože ten inflačný proces spôsobuje absolútny 
prevrat, čo sa týka cien na trhu za tovary a služby. Tu v rámci tejto regenerácie vnútroblokov, 
chcem povedať, že čo sa týka Krčulovej ulice, tu to inicioval pán poslanec Barančok ešte 
niekedy v minulom alebo možno aj ďalej dozadu roku a spravil si aj samostatné stretnutie 
s obyvateľmi. Pracovali sme aj s pripomienkami, ktoré boli od obyvateľov. Dané to bolo v tej 
záverečnej fáze, keď sme ešte mohli s tým projektom nejakým spôsobom pracovať, keďže 
minulý rok to ani nebolo možné takéto osobné stretnutia robiť. A čo sa týka Rázusovej, tam 
sme si to tiež odkomunikovali s obyvateľmi. Nejedná sa ani zďaleka len o tie detské prvky, 
detské ihriská. My cez tieto výzvy môžeme realizovať obnovu, revitalizáciu chodníkov 
a komplexnú, nielen natiahnutie nových povrchov, ale aj podloží, čo je finančne 
najnákladnejšie. Samozrejme, úpravu zelene v okolí, doplnenie zelene v okolí, to všetko je 
zahrnuté v tých projektoch, ak ste si to študovali. A potom aj ďalšie veci ako je mestský 
mobiliár samozrejme. A napríklad kamery, stĺpy verejného osvetlenie, osvetlenie atď. 
Samozrejme aj s komplexnou kabelážou, ktorá sa toho, teda elektroinštaláciami, ktoré sa toho 
týkajú, a tiež odvodnenia niektorých častí, ktoré sú potrebné. Takže riešili sme tam kopec 
ďalších vecí, kopec ďalších požiadaviek, ktoré boli od obyvateľov, nie len samotné detské 
ihriská, lebo tie sú v rámci toho samozrejme najvýraznejšie. A snažili sme sa reagovať na tie 
požiadavky, ktoré boli zo strany obyvateľov. Takže predkladáme ďalšie a ja predpokladám, že 
ak bude všetko v poriadku, tak budeme úspešní aj v tomto projekte. Je to jedinečná príležitosť 
ako výrazným spôsobom skvalitniť verejný priestor, spraviť ho oveľa funkčnejším, nielen pre 
tú kategóriu obyvateľov ako sú naše deti, ale aj pre starších obyvateľov, lebo sú tam, vo 
viacerých máme zapojené fit parky, máme zapojené tie detské ihriská tak, aby spĺňali aj 
ďalšie funkcie, nielen poviem pre hranie, ale aj tú športovú. A je to rozdelené aj podľa veku 
detí, čo väčšinu ihrísk nemáme, pretože tie ihriská sú rozdelené pre deti od 3 do 6 rokov 
a potom pre deti staršie od 6 do 15. Čiže naozaj bez tých fondových prostriedkov takéto 
ihriská by sme budovať, a verejný priestor, nevedeli. Z mojej strany všetko. Otváram 
rozpravu, nech sa páči, kolegyne, kolegovia.  
 
Mgr. Andrej Barančok, poslanec 
Ja by som chcel poďakovať, nielen tebe, pán primátor, ale všetkým zamestnancom odborným 
v meste za tú príležitosť, že som mal možnosť vniknúť do tohto celého prostredia prípravy. 
Naozaj v krátkom čase sa podaril podľa mňa veľmi zaujímavý a dobrý projekt. Takže 
všetkým ďakujem za to, že vyšli maximálne v ústrety, ako len mohli. Aj tebe za tú podporu. 
A len chcem popriať nám, nech ten projekt bude úspešný. Ďakujem.  
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JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Ďakujem pekne.  
 
Mgr. Milada Medveďová, odbor projektový 
Ja myslím, že v tých správach bolo uvedené všetko. My sme sa snažili s odborom investičným 
pri plánovaní a projektovaní týchto projektov riešiť to tak, aby to bolo všetko v súlade 
s výzvou, aby všetky prvky, ktoré navrhneme boli oprávnenými nákladmi, čiže aby sme 
nedvíhali náklady mesta. Myslím, že tak sa nám to podarilo a tak, ako to bolo uvedené 
v návrhoch uznesení, tie čísla platia. Takže malo by to byť financovanie 95 a 5. Myslím, že tie 
čísla opakovať nemusím. Povedali ste aj to, že to bolo odkomunikované s obyvateľmi, je to na 
žiadosť obyvateľov, takže ja myslím, že bolo povedané všetko.  
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Ešte niekto ďalší do rozpravy? Ak nie, rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby 
predniesla návrhy na uznesenie.  
 
Návrhová komisia k bodu 13.1 predniesla návrh na uznesenie v znení: 
 
Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna 
 
I/ Súhlasí 

s realizáciou projektu „Regenerácia vnútrobloku- Rázusova ulica“ 
 
II/ Schvaľuje 

1. Predloženie žiadosti o nenávratný finančný príspevok za účelom realizácie projektu „Regenerácia 
vnútrobloku- Rázusova ulica” realizovaného v rámci výzvy č. IROP-PO7-SC73-2021-87, 
ktorého ciele sú v súlade s platným Územným plánom mesta Brezna a platným Programom rozvoja 
mesta Brezna. 
 

2. Zabezpečenie realizácie projektu v súlade s podmienkami poskytnutia pomoci. 
 

3. Zabezpečenie finančných prostriedkov na spolufinancovanie realizovaného projektu vo výške 6 
885,00 EUR s DPH (ako rozdiel celkových oprávnených výdavkov projektu a žiadaného NFP) v 
súlade s podmienkami poskytnutia pomoci. 

 
4. Zabezpečenie financovania prípadných neoprávnených výdavkov z rozpočtu mesta (ako rozdiel 

celkových výdavkov projektu a celkových oprávnených výdavkov projektu).  
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, 
doplňujúce návrhy. Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  
 
Hlasovanie: Z 19 prítomných 19 ZA. Konštatujem, že návrh BOL SCHVÁLENÝ. 
 
K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ č. 68/2022, ktoré je neoddeliteľnou 
súčasťou zápisnice. 
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Návrhová komisia k bodu 13.2 predniesla návrh na uznesenie v znení: 
 
Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna 
 
I/ Súhlasí 

s realizáciou projektu „Regenerácia vnútrobloku- Krčulova ulica“ 
 

II/ Schvaľuje 
1. Predloženie žiadosti o nenávratný finančný príspevok za účelom realizácie projektu    

              „Regenerácia vnútrobloku- Krčulova ulica“ 
realizovaného v rámci výzvy č. IROP-PO7-SC73-2021-87, ktorého ciele sú v súlade s platným 
Územným plánom mesta Brezna a platným Programom rozvoja mesta Brezna. 
 

2. Zabezpečenie realizácie projektu v súlade s podmienkami poskytnutia pomoci. 
 

3. Zabezpečenie finančných prostriedkov na spolufinancovanie realizovaného projektu vo výške 
29 100,00 EUR s DPH (ako rozdiel celkových oprávnených výdavkov projektu a žiadaného NFP) 
v súlade s podmienkami poskytnutia pomoci. 

 
4. Zabezpečenie financovania prípadných neoprávnených výdavkov z rozpočtu mesta (ako rozdiel 

celkových výdavkov projektu a celkových oprávnených výdavkov projektu).  
 
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, 
doplňujúce návrhy. Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  
 
Hlasovanie: Z 19 prítomných 19 ZA. Konštatujem, že návrh BOL SCHVÁLENÝ. 
 
K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ č. 69/2022, ktoré je neoddeliteľnou 
súčasťou zápisnice. 
 

 
K bodu 13.3/ 
Ústne informácie predsedov komisií MsZ mesta Brezna o činnosti komisií 
 
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Nech sa páči, predsedovia komisií, ktorí máte záujem.  
 
Mgr. Andrej Barančok, poslanec 
Ja chcem oceniť rekonštrukciu Zvonice. My ako komisia, keďže sa tu jedná o historickú 
dominantu, tam bolo na poslednom zasadaní na výjazdovom zasadnutí komisie. Zvonica 
naozaj ide tak, ako má. Zjavne sme trafili naozaj na dobrú spoločnosť, ktorá to rekonštruovala 
alebo dobrá firma, ale ja len zo záveru komisie chcem predniesť, že všimli sme si už 
polorozpadnutý Mariánsky stĺp. Síce nie je v majetku mesta, ale chcem len upozorniť aj 
kolegov poslancov aj poslankyne na to, že bolo by dobré, keby sme vyzvali teda cirkev 
a možno nejakým spôsobom aj pomohli k tomu celému, k tej rekonštrukcii toho Mariánskeho 
stĺpa, ktorý je za Zvonicou, pretože tie schody sú už rozpadnuté a už sa trolia. To je jedna vec 
a druhá vec je, znova chcem len pripomenúť tak isto výstup z komisie, aby sme nejak vstúpili, 
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áno, možno formou dotácie nájsť spôsob a druhá vec je tiež ten výstup z komisie, už to tu 
bolo niekoľkokrát povedané, ale to je tá hrobka. Jedna sa nám podarila fantasticky 
zrekonštruovať, to je Hrobka Lehotských a ostala nám tá druhá hrobka, ktorá nie je vo 
vlastníctve mesta. Aby sme naozaj prišli na spôsob, ako to dostať do vlastníctva mesta. Resp. 
ako ju zrekonštruovať, pretože je to posledná dominanta na tom cintoríne, ktorá je tam ešte 
v tom žalostnom stave.  
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
S tou druhou hrobkou je problém. Teraz sa o tom bavíme aj s pani prednostkou, lebo tam sú 
pochovaní reálne ľudia. Čiže nie je to v našom vlastníctve, ani neni to vo vlastníctve štátu 
alebo niečo podobné. Takže tam to vidíme ako problematické, čo sa týka rekonštrukcie. Ale 
ako pozrieme sa na to, len my sme to už riešili aj v minulosti, lebo ako vizuálne by bolo aj tú 
druhú samozrejme. Je to pekné dielo a hodnotné v rámci tohto priestoru. Lenže vravím, je 
s tým problém fakticky, aj právne. Takže uvidíme. Hrobku Lehotských sa nám podarilo, som 
ani neočakával, že až takto sa nám to podarí. Síce nám to trvá štyri roky, ale my sme nemali 
naraz 300 alebo 400-tisíc na to, aby sme to obnovili. Takže sme postupne čerpali aj externé 
nejaké zdroje, aj z vlastných dotovali, ale v hodine dvanástej sa tá pamiatka zachránila a dnes 
vyzerá naozaj tak ako má a bude to prístupné aj verejnosti. Urobila sa tam teraz posledne 
nádherná vstupná brána do tejto hrobky a robíme tam teraz terasu, bude to nasvietené. Takže 
ten pohľad na tú Hrobku bude aj z námestia večer, čo bude taká zaujímavosť, že aj z námestia 
bude na túto Hrobku vidieť a bude zvýraznená nasvietením. No a samozrejme, budem tam 
popis čo sa týka histórie aj rodu Lehotských aj tejto hrobky. A vravím, tou druhou sa budeme 
zaoberať. Čo sa týka Zvonice, je tam mierny sklz, ale je tam preto, že sa tam vyskytli 
problémy s prvým nadzemným podlažím, ktoré sme museli asanovať a museli sme 
doprojektovať a rýchlo spraviť. To sa podarilo, lebo dnes už je zrealizované. My sa snažíme 
získať ďalšie externé zdroje, to má na starosti pán zástupca Juhaniak. Teraz komunikuje alebo 
bude komunikovať s podpredsedom BBSK o tom, aby sme, lebo my sme tých 200-tisíc 
dostali a žiadame teraz ďalších 200-tisíc na dodotovanie, takže držte nám prsty, aby sme boli 
úspešní. Lebo v podstate už nám pôjdu faktúry. My sme už prvú faktúru v polovici diela 
vyplatili a teraz nás po ukončení diela bude čakať druhá faktúra. K tej vravím, že chceme ešte 
nejakú dotáciu z BBSK. No a robí sa tam veľmi pekná vizualizácia. To robí BBSK 
v spolupráci s Horehronským múzeom. V podstate vedúci, ktorý je aj vedúci Horehronskému 
múzeu, pán Repka z BB z BBSK, ktorý má na starosti kultúru a bude to taká živá expozícia, 
čo priblíži históriu jednak Zvonice a na druhej strane sa povenujeme aj Štefánikovi v tom 
jednom podlaží v tej jednej expozícii. Takže ja verím, že to bude zaujímavé. Tiež priznáme 
ten krov, bude tam presklená časť, čiže ľudia budú môcť vidieť, ako to vyzerá aj čo sa týka 
konštrukcie toho samotného krovu, strechy Zvonice. Chceme to potom samozrejme 
sprístupniť, slávnostne otvoriť, ale toho súčasťou ste aj vy, takže verím, že o dva mesiace sa 
tam spoločne stretneme.  
 
Ing. Vladimír Strmeň, poslanec 
Si dovolím za dve komisie. Za prvú, komisia pre nezlučiteľnosť funkcií. Chcem informovať 
MsZ, že všetci poslanci podali daňové a majetkové priznanie do termínu, tzn. do 30.04. Boli 
tam nejaké drobné veci u pár poslancov, ale naozaj len také technické úpravy, ktoré ich pán 
tajomník vyzval k oprave. Dvaja poslanci, im chýbal jeden dokladík, ale tiež neni podstatné. 
Dostali termín a pokiaľ mám informáciu od pána tajomníka komisie, v termíne tento doklad 
doložili. Takže komisia znovu ešte zasadne a vyhodnotí veci. Na tento čas táto krátka 
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informácia. Za komisiu pre verejný poriadok. Na sklonku volebného obdobia som sa 
dozvedel, že pani prednostka cez pani Križianovú tlmočila, že proste toto je priestor, kde 
máme podávať uznesenia alebo výsledky z uznesení komisie, lebo my ich x rokov posielame 
na vedenie mesta. Ale ako si odozva nebola žiadna, tak sme za tým pátrali, že prečo nám 
nikto neodpovedá, prečo sa tie návrhy na uznesenia neriešia z komisie našej, neviem ako 
z ostatných. Tak nám bolo povedané, že práve tu je ten priestor na to. Mne sa to zdá trošku 
zdĺhavé, aby som tu čítal všetky uznesenia, ale aspoň niektoré, ktoré sa netýkajú MsP, keďže 
náčelník MsP je súčasťou komisie. Čo sú úlohy na MsP, tie sa plnia priebežne, ale niektoré 
veci, ktoré sú už mimo MsP, a to, pribúdajú nám čierne stavby na Hlavíne. Bol tam 
monitorovaný vysoký výskyt švábov. Osvetlenie pri lávke na Richardovej ulici sme dávali na 
TS, ale to sme sa bavili, že to je uznesenie z januára a teraz ho čítam. A samozrejme, tie 
kamery, to je na stole každý deň. Tie kamery sú dôležitá vec. Mám za to, aby sme naozaj, keď 
máme sieť kamerovú vybudovanú, prikúpili pár kamier za vlastné, to nemôže stáť milión euro 
a na inštalovali ich na tie exponované miesta. A taktiež nám pomôžu tieto kamery 
monitorovať aj tie kontajnery, ktoré nestíhame, lebo nemôže pri každom kontajnery stáť 
mestský policajt celý deň. Čiže kamery, kamery. Takže už si to osvojujem a budem v rámci 
tohto bodu informovať o uzneseniach prijatých na jednotlivých komisiách. Ďakujem.  
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Ďakujem. Ja ťa len doplním, Vladko, lebo ja vám to stále doplním. Šak komisie sú 
odporúčacím orgánom MsZ, nie mňa, ako primátora. A stále len odporúčacím. To je dôležité 
povedať. A ďalšia vec je, že všetky tie veci, čo si povedal, my sme sa nimi zaoberali. Veď my 
sme už vo februári napr. dali osvetlenie na lávku, potom, čo si spomínal čierne stavby mám 
každý týždeň poradu k ním a robíme každý týždeň v piatok, mi chodí monitorovacia správa 
k čiernym stavbám. Čiže čierne stavby sa monitorujú mimo vás každý týždeň a každý týždeň 
sú preberané na porade v utorok. A v piatok dostávam písomnú správu o existencii čiernych 
stavieb na území mesta. Každý týždeň a 5 rokov asi. Akonáhle nám vyskočí čierna stavba, 
ihneď začíname konanie. A komunikujeme to vždy vedúci stavebného, náčelník MsP 
a vedúca odboru starostlivosti o obyvateľov mesta, pani Lemberková. Čiže so všetkými tromi 
každý utorok preberám čierne stavby. Každý utorok. Takže v podstate aj toto riešime a všade 
vravím, že sa začínajú konania. Tie konania sú ale zdĺhavé. Tie konanie nám niektoré už dnes 
trvajú dva roky, aby ste mali predstavu. Dva roky v rámci stavebných konaní. Čo sa týka 
kamerového systému, som vám povedal, že my sa pripravujeme na zmenu v kamerovom 
systéme, pretože zhruba do nejakých 2 – 3 týždňov vyhlasujeme verejné obstarávanie na nové 
smart technológie. Aj tento existujúci kamerový systém bude pod neho zaradený. Čiže 
akékoľvek zmeny, čo my budeme robiť, tak nie je dobré robiť teraz. Až po tom, čo začneme 
realizovať tento unifikovaný systém, pretože všetky technológie, čo sa týka osvetlenia 
verejného, čo sa týka riadenia dopravy v meste, čo sa týka kamerového systému, čo sa týka 
ďalších bezpečnostných prvkov, ktoré máme v týchto smart technológiách, všetko ide do 
jedného systému, ako keby pod jeden softvér. To máme takto nastavené. A keď sa toto 
dobuduje a chceme to budovať už tento rok, lebo máme to nastavené tak, že teraz vyhlásime 
verejné obstarávanie a ak budeme mať úspešného uchádzača, nejdeme už na ex post kontrolu, 
ale ideme rovno realizovať. Teraz dávame na ex ante kontrolu, čiže prvú kontrolu, kde sa 
kontroluje verejné obstarávanie, ktoré sme pripravili. Keď nám riadiaci orgán povie, že: 
„Môžete robiť, je to v poriadku“, my vyhlásime verejné obstarávanie, po verejnom 
obstarávaní hneď realizujeme, lebo nemusíme robiť ex post kontrolu a v podstate, keď 
budeme mať tento nový systém, hlavne tej kabeláže natiahnutý a ten softvér zavedený, tak 
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chceme dopĺňať aj kamery. Tento systém nám ale umožní to, čo si spomenul ty, Vladko, že 
máme natiahnuté káble a že je to pokryté celé. Nie je to pokryté. Tento systém nám dá 
možnosti na pokrytie v tých lokalitách, kde práveže tú kabeláž nemáme naťahanú. Čiže nám 
umožní širšie rozhranie alebo záber toho verejného priestranstva a hlavne toho, ktoré máme 
problematické. Takže, prosím vás len o strpenie. My to riešime od minulého roku. Len viete 
veľmi dobre, aký je byrokratický proces v rámci eurofondov. A my sme mali prvú výzvu, ešte 
minulý rok sme robili PHZ, nám sa neprihlásil nikto do toho. Je to cez milión projekt, 
neprihlásil sa nám nikto. Čiže museli sme prepracovať celé zadanie tak, a verím, že už teraz to 
bude v poriadku a jednoducho budeme mať nejakého úspešného uchádzača, ktorý nám to 
dielo zrealizuje. Vravím, boli sme úspešní, dostali sme cez milión euro, budeme tým riešiť 
viaceré problémy, ktoré v meste máme týkajúce sa dopravy, kamerového systému a smart 
technológií v rámci osvetlenia. Budem tam možné bezpečnostné hlásiče, hlavne 
v problémových lokalitách, ktoré budú na stĺpoch verejného osvetlenia. Umožňujú tie stĺpy 
verejného osvetlenia zriadiť elektro nabíjacie stanice pre elektromobily a ďalšou takou vecou 
je, že ešte aj doplníme verejné osvetlenie. Máme tam nejakých 100 kusov v rámci toho. Cez 
500 kusov verejného osvetlenia. Sto máme iba na námestí. Takže je to veľký projekt, 
zrealizujeme, vyriešime aj toto, čo hovoríš. Len na doplnenie. 
 
Mgr. Daniel Struhár, poslanec 
Ďakujem za slovo. My sme na komisii športu okrem ostatných vecí, čo sme riešili, tak sme 
mali aj takú milú povinnosť a vyhodnotili sme tri kategórie ocenení. Osobnosť, športovec 
roka, športový kolektív a tento rok budeme oceňovať aj osobnosť športu. Pevne verím, že 
počas dní mesta prídete podporiť ľudí, ktorí v športe pracujú svojím potleskom a pevne verím, 
že žiadna pliaga nám dni mesta nezastaví. Takže len toľko z našej strany.  
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Na dni mesta, keď spomínaš, tak sa podarilo, to vás informujem len pomimo, veľa je tých 
informácií, ale aspoň vám to takto poviem, tak máme aj sponzorsky vyzbierané, asi 17 000 €, 
takže ďakujeme sponzorom. Aj v rámci toho môžeme mať naozaj ten program bohatý. 
A samozrejme, dostali sme ešte aj dotáciu z Ministerstva dopravy, tá je vo výške skoro 20-
tisíc euro. Takže ja poviem, že aj s tými peniazmi, čo máme za trhy a podobne, dokážeme 
robiť na nulu tie dni mesta. To je fajn. Ešte niekto ďalší do tohto bodu? Ak nie, tak ja 
ďakujem predsedom komisií za informácie.  
 
 
 
K bodu 14/ 
Otázky poslancov na riaditeľa príspevkovej organizácie, riaditeľov 
rozpočtových organizácií, náčelníka MsP       
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Nech sa páči, kolegyne, kolegovia.  
 
Mgr. Pavel Ambros, poslanec 
Chcel by som na riaditeľa TS. Nechcel som to riešiť v rámci výročnej správy, ale vrátil by 
som sa k tým prechodom. Na poslednom zastupiteľstve vzišla taká úloha, zmapovať si všetky 
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prechody v Brezne, že akým spôsobom k tomu bolo pristúpené, resp. ktoré prechody sa už 
možno že aj začali riešiť. Pripomínam a urgujem hlavne prechod ako je Staničná a Brezenská, 
kde je veľká premávka a ten prechod nie je vôbec viditeľný. Naozaj tam už je len otázkou 
času, keď tam vznikne niečo alebo nejaký incident. Lebo tam aj chodia pomerne rýchlo 
a prechod tam je, ľudia ho využívajú, len neni vôbec viditeľný ani pre chodcov. Čo sa týka 
kosenia, viem, že mesto sa pohrávalo s touto myšlienkou, čo sa týka kvetinových lúk. Možno, 
že by bola nejaká podobná úloha alebo že by sa zmapovali v meste časti, kde by tieto 
kvetinové lúky mohli byť vysadené. Takže myslím, že by to pomohlo aj čo sa týka nejakej 
úspory.  
 
Mgr. Andrej Barančok, poslanec 
Pán riaditeľ TS, dve otázky na teba. Ja by som chcel vedieť, ako je to s kosením vnútroblok 
Malinovského a ČSA, ten nešťastný vnútroblok, ktorý je v reklamácii, lebo tam nám už aj ten 
podbeľ odkvitol aj všetko a tá tráva je vysoká. A včera ma zas kontaktoval pán Vincúr, že už 
sa mu tam aj pes pomaly stratil, že naozaj sme zabudli na kosenie toho vnútrobloku, tak len sa 
chcem spýtať, či ho nemôžete kosiť za to, že je v reklamácii alebo ste sa tam len nedostali. 
A druhá vec je, prešiel nám ten projekt kompostární v Brezne a preto sa chcem spýtať, či sú 
tam zahrnuté aj nové nádoby napr. na separovaný zber, pretože už sa na mňa obrátilo viacero 
ľudí, že nádoby, ktoré máme, sú už veľmi prehrdzavené. To je jedna vec, či príde k výmene. 
Druhú informáciu som dostal z TS, že my ich nemáme ani v rozpočte. A tretia vec je, keďže 
prišlo k separácii plastov, chcem sa spýtať, aký už vidíte nejaký pokles čo sa týka tých 
plastových obalov a navrhujem tým pádom prejsť aj k výmene v tých stojiskách, pretože napr. 
na niektorých stojiskách sú tri koše na plasty a len jeden na papier. Koše na plasty sú už dnes 
prázdne a papier je všade okolo tých košov, lebo do jednej nádoby sa nevprace. Čiže to je tá 
otázka, že koľko máme tých nádob a keď ich nemáme, či vieme aspoň tie, ktoré sú, prelepiť 
trebárs, tie existujúce žlté práve na ten papier.  
 
Bc. Ľubica Štugnerová, MA, poslankyňa 
Nejaké detské prvky sme sa rozprávali na Fraňa Kráľa, tie tri nízke činžiaky, čo sú pod 
cestou, že by pod ten stredný, myslím, že je to Fraňa Kráľa asi 12, že by sa tam nejaké prvky 
dali, že to nepôjde z fondov, ale nejak v našej réžii. Chcela som sa potom spýtať, bola 
asfaltovaná cesta na ulici Rázusovej, tzn. priamo medzi starou nemocnicou a bytovkou, ktorá 
je tam. Aj keď sa nepoužíva na cestné vozidlá, ale tam za bytovkou zboku ako už sa ide na 
Černákovu alebo na nábrežie, tam je taká plocha, ktorá by sa mohla tiež vyasfaltovať, kde 
bývajú odparkované autá. Je to dosť také blatisté tam. A čo sa týka toho asfaltovania, neviem, 
otázka v Hronskej ulici. Neviem, či je na pána primátora alebo pána riaditeľa, lebo tam ešte 
neboli asi tie vodárne, sa k tomu celkom nevyjadrili, že kedy sa bude tá cesta robiť a v akom 
je to stave. A chcela som sa spýtať, včera vystal nejaký problém čo sa týka realizácie 
asfaltovania na Nálepkovej. Viem, že tam si bol aj ty pozrieť, aj kolegovia, aj ja som tam 
bola, aj keď sme sa nestretli, že či sa to nejako nedá do budúcnosti predísť nejakým takýmto 
komplikáciám alebo nejak to inak dostriehnuť. Neviem, ako by som sa to tak nejak spýtala 
slušne. Ďakujem.  
 
Július Obernauer, poslanec 
Ďakujem pekne. Neviem presne na koho položiť otázku, kto má v správe výhliadkovú vežu 
Horné Lazy. Poviem o čo ide. Priznám sa, až minulý týždeň som tam bol prvýkrát sa pozrieť. 
Smerové tabule síce ukazovali smer, ale chýbala mi tam taká drobná informácia, dajme tomu, 
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že koľko kilometrov alebo ako ďaleko je to, pretože sa dá ísť aj viacerými smermi. Pri 
samotnej veži by možno bolo dobré, možno, že je to naplánované, neviem, ale nejakú takú 
informačnú tabuľu o samotnej veži, koľko má metrov, možno aj pár fotografií z jej výstavby, 
pretože tá výstavba nebola jednoduchá. A keď sa už človek dostane na samotný vrch, chodia 
k nám aj, alebo verím, že prídu aj cudzinci, bývajú na podobných výhliadkových vežiach 
tabule, kde je nakreslená panoráma a kde sú aj popisky jednotlivých kopcov, aby sa trošku 
vedeli tí turisti, ktorí sa vytrepú do tej výšky, aby sa vedeli tak trošku zorientovať. Tak 
neviem, či je to naplánované, ak nie, tak takýto podnet by som dal aj pre tých cudzích ľudí, 
ktorí k nám do Brezna zavítajú. Ďakujem.  
 
Ing. Lukáš Jeremiáš, TS mesta Brezna 
Tak ešte raz dobrý deň. Začnem od začiatku. Pán poslanec Ambros, prechody pre chodcov sa 
v meste, ako si vravel, zmapovanie, maľované, už viac ako polovica je vymaľovaná. Robili sa 
hlavne tie, ktoré vôbec neboli kvôli asfaltovaniu. Mazorník, ten veľký prechod od Jednoty 
krížom na 9. mája a pod. Prechod na Staničnej, riešil som to s regionálnou správou ciest, 
dostal som odpoveď, že v najbližšej dobe bude ten prechod namaľovaný. Zatiaľ k tomu 
nedošlo, budem ich urgovať, keďže je to cesta v ich správe. A kvetinové lúky, tak ako 
spomínal pán primátor, sme dohodnutí na takých miestach, kde to je možné zostanú kvetinové 
lúky aj s popisom, ktoré zvieratká, aké tam žijú a prečo je to tak nepokosené, ako to je. Lebo 
niekto sa nad tým zastavil, že prečo ste to nepokosili.  
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Áno, ale to je len jedna časť. Ja ťa len doplním, pardon, ale my máme ešte schválených 
zhruba 19 plôch cez Nórske fondy na kvetinové lúky. A toto, čo hovorí pán riaditeľ, to je to, 
čo sme sa dohodli, že vždy v rámci aj toho verejného priestoru nechajú nejakú časť 
nevykosenú, ktorú budú udržiavať v takomto stave celý rok, čo bude v podstate nejaký 
priestor pre živočíchov a hmyz. A tú časť nebudeme kosiť v rámci celého roku. Ale budú to 
malé plochy a budú označené, ako hovoril aj riaditeľ.  
 
Ing. Lukáš Jeremiáš, TS mesta Brezna 
Pán poslanec Barančok. Vnútroblok Malinovského už bol raz pokosený a v najbližšej dobe 
bude pokosený ešte raz. Tá tráva tam rastie neskutočne, tým, že je aj novo vysiata tráva, tak 
ten rast je tam neskutočný, ale bude pokosený, plus tam budú doplnené futbalové bránky, 
nové siete, čiže bude spravené to ihrisko ako bolo. Lebo jedna bránka tam je a jedna musela 
byť odstránená kvôli realizácii. V rámci Kompostárne prišli nádoby, ale sú určené na bio 
odpad, lebo musí to byť k tomu zamerané a hneď nadviažem na to, že separáciu zabezpečuje 
pre mesto firma Lučianka. Nádoby sú ich majetkom. Mali to nejak nastavené, nejaké 
separačné súpravy pre všetko, máme termín do polovice budúceho mesiaca, analýzu, aby sa 
tieto nádoby, presne pre zálohovanie plastov, aby sa preorientovali, aby bolo viac toho 
papiera, lebo je s tým problém, vieme o tom.  
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
My sme ich ale o doplnenie žiadali už veľakrát. Nie je to v našej správe. Ja len ešte k tomu 
Malinovskému, že ráno som volal riaditeľovi, kade som išiel a ten pes musel byť veľmi malý, 
lebo zase tá tráva neni taká. Zástupca povedal, že nech si kúpi väčšieho psa. Ale nie, 
samozrejme, to len na odľahčenie, samozrejme to pokosíme. To kosenie máme teraz 
nastavené dobre a väčšinou, minimálne tie 4 až 5-krát pokosíme celé mesto.  
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Ing. Lukáš Jeremiáš, TS mesta Brezna 
Pani poslankyňa Štugnerová. Doplníme tie prvky na Fraňa Kráľa, tak sme sa dohodli, len 
Veolia tam mala poruchu. Oni potrebovali priestor pre zemné mechanizmy a strašne dlho im 
to trvá. Takže asfaltovanie ulicu Rázusovej, to si myslela tam za tou trafo stanicou vzadu. 
Tam je podzemné vedenie káblov a mali tam poruchu, čo tam vznikla aj taká prepadlina, čiže 
musíme počkať, nech to spravia a je to zahrnuté v rámci vnútrobloku, čo sa týka úpravy tej 
lokality. Hronská ulica asfaltovanie, to je otázka na pána primátora a Nálepkova, asfaltovanie, 
včera sme tam boli, aj pán poslanec Palovčík aj pán zástupca, takže sme sa dohodli. Ja som 
ešte následne tam bol aj podvečer, aj s realizátorom, čiže my sme si všetky nápravy dohodli, 
aby to bolo spravené tak, ako to má byť. A pán poslanec Obernauer, všetko, čo si spomenul, 
tak bude v najbližšej dobe realizované.  
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Vo výrobe to máme. Ja len ešte doplním k tej Nálepkovej, že ja som to včera komunikoval aj 
s obyvateľmi aj s riaditeľom. On tam potom ešte večer bol, ale nie vždy je pravda, čo 
rozprávajú niektorí obyvatelia, čo vidia voľným okom, takým svojím pohľadom, tak to 
nemusí byť. Sú tam nedostatky. A to, čo si sa pýtala, že či to nevieme odstrániť, no nie. Ako 
my vieme odstrániť to, čo sa stane alebo čo zle sa zrealizuje. Práveže my aktívne k tomu 
pristupujeme tým, že jednoducho stavbu, ktorá nie je spravená podľa požiadaviek, tak 
jednoducho nepreberieme a nariadime ihneď aj na mieste, ako tomu bolo aj predvčerom aj 
včera, opravu, aby to bolo dané do súladu s tým, čo máme v zadaní. Takže z našej strany je 
tam dozor, aktívny prístup, a to, čo nie je v poriadku, tak sme dali prerobiť. Ale verím, že aj 
tak v krátkej dobe budú mať obyvatelia novú cestu s novými možnosťami aj čo sa týka 
parkovania. A jednoducho sa tam tie problémy, čo sa nám opakovali, problémy hlavne 
s vložkovou časťou, sa nebudú už niekoľko rokov opakovať. Ale vyriešil si to aj s pánom 
večer. Ja som mu ešte volal, ale to bolo ako ťažko.  
 
Milan Palovčík, poslanec 
Nechcem sa už k tej Nálepkovej vracať, už to bolo povedané, sme to prešli. Ale len ďakujem 
svojim kolegom poslancom, pánovi Králikovi, pánovi Fašangovi, ďakujem aj pánovi 
Kamenskému, aj pánovi riaditeľovi, že prišli a boli ochotní túto situáciu hneď za pochodu 
riešiť, kde sme si tieto veci vykonzultovali, zdokumentovali. A ja by som navrhoval, i keď 
tam podľa zmluvy je, že záruka 5 rokov, ja by som navrhoval podľa toho, čo bolo včera 
zistené, ak sa dá, nech je záruka 8 rokov.  
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
To ti nikto nedá, Milan, ti to rovno hovorím. 5 rokov máme maximálne.  
 
Milan Palovčík, poslanec 
Ja by som ešte poprosil pána riaditeľa, ja som to už aj pokúšal sa riešiť aj s pánom náčelníkom 
MsP aj s pánom Vlčekom zo Slovenskej správy ciest, mali sme sa aj stretnúť, ale raz sa mne 
nedalo, raz pánovi Vlčekovi, na Kuzmányiho, nie ulici, ale tuto, kde je otočka pod zeleným, 
most kde je prerušený kvôli oprave, premávka je tam dosť veľká a to zrkadlo nevyhovuje, 
ktoré tam je. A už bolo viackrát od vodičov, stalo sa aj mne, vojdete do križovatky, nevidíte 
nič a už keď ste dnu, tak vtedy vidíte, že je tam auto. Si všimnite. Je rozdiel či idete na 
osobnom aute, či idete na nákladnom, či idete na autobuse, je rozdiel, či idete viac vpravo vo 
svojom jazdnom pruhu alebo v ľavom. To sú tiež také momenty. Ja by som požiadal mesto 
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alebo TS osloviť Slovenskú správu ciest, oni sa tomu nebránia, zväčšiť, nech dajú druhé 
zrkadlo, toto skresľuje. Je tu aj pán náčelník MsP, vie, tiež súhlasí s tým, že by takýto návrh 
bol a Slovenská správa ciest že by sa tomu nebránila. Tak ja neviem, či dáme my požiadavku, 
väčšie zrkadlo tam treba dať kvôli bezpečnosti cestnej premávky, lebo most sa bude 
opravovať možno tri roky. Ďakujem.  
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Tak to my dáme tú požiadavku cez odbor dopravy. Potom pánovi Medveďovi, pani 
prednostka. Lebo to nie je v pôsobnosti pána riaditeľa toto riešiť. Takže my na Slovenskú 
správu ciest dáme požiadavku. Ešte niekto ďalší? Ak nikto, otázky sme v rámci tohto bodu 
zodpovedali.  
 
 
K bodu 15/ 
Interpelácie poslancov Mestského zastupiteľstva mesta Brezna    

 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Nech sa páči, kolegyne, kolegovia.  
 
Mgr. Andrej Barančok, poslanec 
Ja mám teraz trošku toho viac, lebo v pondelok som nemohol byť pre prácu na porade. Prvá 
otázka, či vieme odstrániť, obyvatelia Rovni sa ma pýtajú, autobusovej zástavky, ktorá alebo 
zrekonštruovať, ktorá je na Rovniach, už neplní svoj účel, je rozpadnutá, je to pri areáli SAD 
Zvolen. Je tam v tej lúke normálne stará zástavka, ja som zhodou náhod tade išiel v pondelok. 
Čiže nie sú tam ani lavičky ani nijaký prístrešok, akože zdevastovaná. Ako ideš k SAD po 
ľavej strane. Ale nemáš tam už ani drevo z lavičky. Buď ju zrekonštruovať alebo opraviť, či 
dať do nejakého stavu. Tak myslím, že neplní účel, akože chrániť, ale aby bola v nejakom 
stave. Ďalšia vec je. Máme tu dva stánky, jeden je tiež na Mazorníku, bývalý novinový 
stánok, či je pozemok náš, ak nie je náš, tak či ho vieme odstrániť. A moja ďalšia otázka je, aj 
ten stánok na Osloboditeľov, ktorý mi naposledy pred dvomi rokmi, keď som sa pýtal, Janko, 
si povedal, že to je sklad pre stavebný materiál toho developera. Osem rokov sa tam nič 
neurobilo, stánok chátra. Je to pri hlavnej ceste, veľmi to špatí a na jednej strane, snažíme sa 
čistiť Zadné Halny, Predné Halny a na druhej strane práve na veľmi frekventovanej ulici na 
Osloboditeľov máme polorozpadnutý kebab stánok pri autobusovej zástavke a pri 
frekventovanej ceste. Či naozaj už to nevieme odstrániť. Keď nie, tak možno aj so zreteľom 
na to, že prišiel nový zákon v NR a môžeme takéto ošarpané veci, ísť do výšky, zvýšiť dane 
do výšky 10%. Čiže nájsť nejaký spôsob, ako túto barabizňu po ôsmich rokoch stade už 
odstrániť. To je jedna vec a druhá vec je, ja viem, že v minulosti to riešil pán poslanec 
Kvačkaj a to je práve prechod pre chodcov na Kiepke. A viem, že vtedy, ak si dobre 
pamätám, bolo hovorené, že to dopravný policajt nedovoľuje, ale znova sa ma spýtali 
občania, či vieme im vybudovať niekde v tom kruhovom alebo neviem, či to je kruhový, tam 
na tej Kiepke, neviem, čo to je, niečo, či tam vieme naozaj nejaký prechod dať. Oprav ma, ak 
sa mýlim, tak mi hovorili občania, že najbližší prechod majú až pri hoteli Ďumbier. Že tam 
v podstate žiaden a prebehujú tam cez tú cestu aj kvôli tej zástavke. Čiže či vieme tam toho 
nejak dopravného policajta tam zobrať na miesto. Ja by som možno bol rád, keby sme, ak 
takéto stretnutie budeme mať, vyzval potom aj občanov, lebo ja tým občanom stále hovorím, 
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že za to môže dopravný policajt, len oni si myslia, že my. Tak potom nech toho dopravného 
inžiniera priamo konfrontujú na tom stretnutí, to by bolo asi najlepšie. A posledná vec. To je 
ten vnútroblok, čo je za Malinovského. Vieš veľmi dobre, keď sme tam boli, sme sa 
rozprávali, že po Veľkej noci to bude odstránené tie nedostatky, prichádzajú prázdniny, stále 
to nie je. Čiže aký máme nejaký termín a ak tá firma už znova nedodrží, čo sľúbila, aké ešte 
máme možnosti, prosím ťa, aby som mohol občanov informovať. A posledná vec je, chodník 
Osloboditeľov, kedy príde k rekonštrukcii tých chybných častí, ktoré sú tam a druhá otázka je, 
tie bezbariérové veci, ktoré sa neurobili na tých, Rázusova, pardon. A ďalšia vec, kedy bude 
robená tá druhá časť, či to súvisí s tou cyklocestou, tiež sa ma pýtajú tí ľudia, že prečo 
nepokračujeme aj na druhej strane. Neviem dať odpoveď. Ďakujem.  
 
Mgr. Pavel Ambros, poslanec 
Najčastejšie otázky, čo dostávam od občanov, tak sa týkajú mostu Kuzmányiho, tak sa chcem 
spýtať na nejaký aktuálny stav, resp. či platí ten termín alebo sa bude nejakým spôsobom 
posúvať. Tieto obavy vzrástli, priznám sa, keď som videl spoločnosti, resp. logo spoločnosti 
nemenovanej, ktorá realizovala park Margitin, čiže aj z tohto ešte vzrástli obavy, že či sa to 
stíha všetko na čas. A druhú otázku, sa týka Zadných Halán, či niekedy v blízkej resp. ďalekej 
budúcnosti je plánovaná kanalizácia. A pridávam sa teda ku kolegovi Barančokovi, čo sa týka 
toho prechodu, ja som to už dvakrát interpeloval. Vždy tam bol nejakým spôsobom nahnutý 
termín, že keď sa dokončia práce, tak že prechod na Kiepku, resp. Lichardovu, či sa bude 
v dohľadnej dobe riešiť a kedy. Ďakujem.  
 
Mgr. Daniel Struhár, poslanec 
Ďakujem za slovo. Ja mám otázku iba jednu, chcem sa spýtať, či sa zmenil nejaký postup pri 
objednávaní si sály v hoteli Ďumbier na Stužkové a akým spôsobom. Ak áno, tak akým 
spôsobom to treba urobiť, nakoľko decká sú nedočkavé a chcú zažiť normálnu stužkovú po 
dlhej dobe. Čiže poprosil by som odpoveď na túto otázku.  
 
Ing. Vladimír Strmeň, poslanec 
V akom štádiu máme kanalizáciu pre projekt Horná Dolná? Už je to skolaudované alebo nie, 
a prečo? Stojisko Starý Mazorník na komunálny odpad sme mali sľúbený do konca minulého 
roka, pán primátor, tak ťa prosím o nejaký pevný termín tu na tomto mieste, lebo dva roky 
o tom hovoríme a sľúbil si to do konca roka minulého. A Telekom firma, vďaka bohu dobre, 
že teda optiku dáva po celom meste, len žiadam taký zvýšený dozor nad nimi, pretože 
rozoberajú dlažby, rozkopávky zelene robia, aby proste všetko to, čo narušia, dali do 
pôvodného stavu. Keby nejaký zamestnanec naozaj bol poverený a denne to kontroloval. 
Robia to ho veľa, naozaj idú dobre, len ďakujem.  
 
Július Obernauer, poslanec 
Ďakujem pekne. Ja sa vrátim k problému veľmi starému, ktorý sa mal vlani zrealizovať. To je 
osvetlenie pred bytovkou ČSA 40 – 62. V novembri som sa na to pýtal, dodnes nemám žiadnu 
relevantnú odpoveď, takže žiadam písomné stanovisko. Už nie výhovorky, ale kedy to bude 
zrealizované. Vlani to bolo aj narozpočtované, bolo to naplánované. Máme koniec mája. 
Ďakujem. To je jedna vec. Druhú vec, to je možno tak do budúcnosti, ma taká vec napadla, že 
vznikajú nám a budú nám vznikať v rámci rozvoja mesta nové ulice, tak dávam do budúcnosti 
taký návrh pomenovať ulice po čestných občanoch mesta Brezna. Aj takouto formou si ich 
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uctiť a pripomínať. Lebo myslím si, že to čestné občianstvo nebolo udeľované len tak, ale asi 
za nejaké zásluhy, tak aby aj touto formou tí ľudia boli možno zviditeľnení.  
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
O tomto rozhodujete vy, Julko, to kedykoľvek môžete dať návrh.  
 
Jozef Tokár, poslanec 
Ďakujem za slovo. Ja sa chcem spýtať na bytovku, myslím 96 bytov, MPČL Mazorník. 
V podstate sa nerobí. Aký bude termín realizácie alebo čo ďalej, lebo je to oplotené a aj ľudia 
sa pýtajú, kedy bude termín realizácie a kedy sa dokončí, takže aby som mohol informovať. 
Lebo to ľudia vidia aj počujú a v podstate viem informovať. A druhá vec. Upozornili ma 
určití občania, napájala sa tam prípojka vody, podľa všetkého pod chodníkom pred MPČL 26, 
asi tam bol ostrý prepoj, inžinierske siete asi tá firma robila, si myslím. Takže ak to bude za tri 
roky, tak sa kus chodník prepadáva a podmýva to tam pod parkoviskom. Takže či by nedošlo 
k nejakej úprave, ak sa to bude dlhšie realizovať alebo nebude realizovať, aby sa to dalo to 
pôvodného stavu. Či tá firma alebo niekto, aby sme sa na to išli pozrieť, aby nedošlo 
k škodám. Upozornili ma niektorí občania Mazorníka. Ďakujem.  
 
Bc. Ľubica Štugnerová, MA, poslankyňa 
Ja mám len tú pôvodnú otázku, čo sa týka Hronskej ulice a teda či sa už tí vodári vyjadrili 
k tomu čo a ako, a kedy sa bude robiť tá cesta. Ďakujem.  
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Ďakujem pekne za otázky, idem na to. Čo sa týka autobusových zastávok Rovne. Tam 
pozrieme to a zistíme stav, či tú zastávku budeme meniť my alebo SAD Zvolen. Čo sa týka 
stánku Mazorník, nie je náš stánok. Pozemok je náš. Ale čo sa týka Cesty Osloboditeľov, to 
nie je náš stánok ani náš pozemok a nie je to ani vec pevne spojená so zemou. To nie je ako 
stavby, čo si hovoril o tej dani. On to tam má ako vec. Ja ho ešte raz oslovím. Spravím to tak, 
že ja ho zavolám na stretnutie kvôli tomu a nech si to odstráni. To je skôr o tom, že on to 
nepotrebuje. Čo sa týka stánku Mazorník, tam neviem, či nedobiehala ešte nejaká nájomná 
zmluva, ale už je sa mi zdá, že po nej. Že to bolo do konca roku, len sme na to pozabudli. To 
viem, že stánok je už dosť dlho prázdny. Tak to pozri, pani prednostka a daj mi to potom na 
stôl. Prechod pre chodcov Kiepka, to je to, čo sme tu už opakovali x-krát. Kým sa nedokončí 
obchvat, tak sa prechod nezrealizuje. My máme spravený projekt, my máme všetko 
pripravené, veď tam sme mali hádam 10 variant toho prechodu pre chodcov. Máme jednu 
ustálenú, ale tá bude povolená až vtedy, čo som hovoril aj Palimu Ambrosovi, že až keď sa 
dokončí obchvat. To je stanovisko Dopravného inšpektorátu. Pretože, aby som to aj 
zdôvodnil, že prečo a má to logiku z čoho oni vychádzajú, tak je zvýšená intenzita dopravy, 
čo je niekoľko násobne na ten kruhový objazd. Čiže oni tam nepovolia teraz v tomto čase, aby 
tam stál autobus, keď jednoducho tam chodia kamióny a ťažká doprava z obchvatu, ktorá sa 
tam točí neustále. By tam boli kolóny a problémy v rámci tej dopravnej situácie. Takže z toho 
dôvodu to je. Čiže my to máme pripravené, máme to aj odobrené, že takto to môže byť, takto 
to môžete zrealizovať, ale vravím, až po realizácii prvej etapy druhej časti obchvatu. Potom, 
čo sa týka vnútroblok ČSA – Malinovského, čo sa týka opráv, mali sme deklarované to, čo 
som aj tebe avizoval, aj ostatným kolegom a kolegyniam, že mali nastúpiť 22-hého alebo 
kedy na práce opravené, nenastúpili. Oni viem, že sa tam naťahujú a údajne žalujú 
subdodávateľa. Firmy nejdem menovať, to si môžeme osobne povedať. A poslednú 
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informáciu, už pracujú. Čiže začali s opravami, čiže mali by nastúpiť aj na. Včera myslím, že 
aj fontánu si mi vravel, že opravovali. Takže už nastúpili. Je to neskôr, ale nastúpili, robia. 
Máme už také skúsenosti, že mi je ťažko ti povedať termín, keď oni mi predložia aj teraz 
harmonogram a nedodržia ho. Mali pracovať od apríla, pracujú teraz, dobre, sme radi, že 
aspoň pracujú. Ťažko mi to je posudzovať. Ako poviem, že s týmto riaditeľom, čo tam je teraz 
sa lepšie komunikuje, nemôžem povedať, že by neriešil veci, ale nejde to zase tak, ako by 
malo. Ale ja verím, že už v tom júni to spravia, nech s tým máme pokoj. My sme 
zreklamovali všetko, čo je problémové, to treba povedať, na všetkých parkoch. Takže 
čakáme, že tie vady odstránia a už to bude tak, ako to má byť a aj tak to bude aj vyzerať. Lebo 
je to škoda, lebo tie projekty boli dobré. Potom ešte si sa pýtal na chodník Rázusova. Chodník 
začali už reálne robiť, lebo tiež sme ich vyzvali.  
 
Mgr. Zuzana Ďurišová, prednostka MsÚ 
Nezačali pracovať. Majú začať vraj dnes a potvrdené som mala včera, lebo sme mali včera 
stretnutie so stavbyvedúcim celého obchvatu, pretože to robí rovnaká spoločnosť, tak ako si ty 
vravel, pán primátor, boli tam finančné problémy a pravdepodobne nevyplatili svojich.  
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Ja som mal tiež takú informáciu, že tam boli nejaké také. Nechcem to rozoberať, to je interná 
záležitosť firiem. Čo sa týka nás, my sme urobili všetky úkony, aby nastúpili na stavbu už 
v minulom mesiaci. Oni nám deklarovali, že nastúpia od 15-teho. Dnes je viete aký dátum? 
Nenastúpili doteraz. Pani prednostka to komunikuje každý druhý deň s konateľom spoločnosti 
a vymieňame si správy, aké si vymieňame. Verím, že budú čoskoro pokračovať.  
 
Mgr. Zuzana Ďurišová, prednostka MsÚ 
Ešte možno je dôležité povedať to, že síce nezačínajú tak, ako tvrdia, ale dodatok máme 
urobený a dotiahnutý termín do konca septembra.  
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Deklarujú, že stihnú dielo spraviť. Išli rýchlo, tak uvidíme, dúfame, že pôjdu aj teraz. Áno, aj 
opravia tie nábehy, lebo to nie je dobre zrealizované. Čiže budú tam bezbariérové. To už musí 
byť všade. To takto nemôžu robiť, čiže to musí byť všade. Dobre, to je všetko. Pán poslanec 
Ambros, most Kuzmányiho. Aktuálne máme niečo nové, či len to, čo som riešil ja posledne? 
To je všetko. Začali sa práce, hlavne pôjde o prekládku siete vysokého napätia. To ste videli, 
že sa robí, robí sa príprava na to, aby bol most zasanovaný. Zároveň sa konštrukcia mostu 
vyrába, aspoň takú máme informáciu od realizujúcej firmy. Vieme, že Štátna ochrana prírody, 
čo sme aj my iniciovali, dala iný termín realizácie. Čiže ten dala skorší, od 01.05. avšak 
s podmienkami, s ktorými Slovenská správa ciest nesúhlasili. Toto rozporovali a aký je 
výsledok rozporu nevieme zatiaľ. Aspoň nám nikto nepovedal. Ak sa mýlim, tak ma oprav. 
A 30-teho máme kontrolný deň. Ak máš záujem, pán poslanec, tak príď. Lebo ja som aj kázal 
pani prednostke, nech ti pošle, že ktorí máte záujem. My s tým nemáme žiadny problém, 
budete tam za mesto. My potom dotazujeme ako účastník kontrolných dní aj ostatných 
účastníkov týchto kontrolných dní, ktorých sa týka realizácia. Takže vravím, s týmto nemáme 
problém, môžete sa aj kontrolných dní zúčastniť. Akýchkoľvek. Ak by ste chceli, treba mi len 
povedať, dotazovať, my s tým nemáme žiadny problém absolútne vôbec. Začali práce, toto je 
pozitívna informácia. Vieme, treba pripomenúť, že môžu tam nastať komplikácie, lebo 
rozporoval, teda napadol konanie stavebné pán Slávik, poznáte z médií, takže nevieme, čo 
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ešte z toho bude, ako sa s tým Slovenská správa ciest ako investor vysporiada, ale sú tam 
takéto problémy, ktoré jednoducho bežia a riešia sa. Ale my s tým neurobíme nič. Dotazujeme 
sa, snažíme sa stále komunikovať, aby tá stavba prebehla čo najrýchlejšie. Ďalej, Zadné 
Halny, kanalizácia. My máme projekt hotový, my riešime majetko-právne vysporiadania 
a musia byť výzvy, ktoré nám umožnia čerpať finančné prostriedky na toto dielo. My ešte 
rozmýšľame tak, že ak by sme nemali plniť tú podmienku 85/15, čo stále platí, lebo my sme 
už cez 85% odkanalizovaného územia, tak tieto projekty možno delimitujeme na vodárenskú 
spoločnosť, lebo pre ňu tieto podmienky neplatia. Čiže môžeme potom cez nich, lebo tak sme 
to urobili aj s projektom vodovodu Vrchdolinka a zase čakáme na výzvy. Aj ten projekt je 
hotový. Takže Tisovskú my neriešime, Tisovská sa riešila v rámci kanalizácie Podkoreňovej 
a tam nedali niektorí obyvatelia súhlas. Tam sa preto neurobil ten kanál a preto my teraz 
z vlastných zdrojov máme dofinancovať tých, ktorý nedali súhlasy na vybudovanie 
kanalizácie? To je taká otázka. A to sa nebavíme vôbec o 5, 10-tisíc eur, tam sú náklady dnes 
možno 150, 200-tisíc eur, čo sa bavíme o troch domoch. Takže tam je stav taký, aký je a naše 
stanovisko v tomto bolo jasné. Šak my sme to vysvetľovali tým obyvateľom, ktorých sa to 
týka, aj keď sa im to samozrejme nepáči, ale máme doklady z minulosti, kedy oni nesúhlasili 
s tým, aby kanalizácia bola dobudovaná cez ich pozemky a tým pádom kanalizáciu nemajú. 
Teraz treba povedať, že keď vidia, že sused má kanalizáciu a on nemá, tak je s tým problém. 
Ale nie našou chybou, resp. nie chybou mesta. To sa riešilo v minulosti a ja sa neviem 
vyjadriť k tým konaniam, ktoré tam prebiehali. Ale stav je taký, ako ti hovorím. Tam by sa 
musel robiť nový projekt, lebo ten projekt, to, čo bolo plánované, tak bolo súčasťou 
kanalizácie Podkoreňová. Ale tie vetvy, ktoré nemali súhlasy obyvateľov sa vylúčili a ten 
projekt sa prepracoval a upravil. My sme mali to riešenie, čo asi ty spomínaš, čo sa týka 
realizácie chodníka. Ale my v rámci realizácie chodníka máme dnes už viac sfinalizovaný 
náklad je cez 2 milióny eur. Teraz som zadal úlohu, lebo máme spracovanú v nejakom štádiu 
projektovú dokumentáciu cyklotrasy Rohozná – Brezno, aby sme to skúsili doriešiť ten 
chodník cez túto cyklotrasu. Lebo klasický chodník alebo spoločný chodník pre peších 
a cyklistov tak, aby sme mohli čerpať externé zdroje, nevieme spraviť, lebo šírkové parametre 
cesty sú také nedostatočné, že my tam nevieme spraviť klasický chodník ani združený 
chodník pre peších a cyklistov, ak by sme mali čerpať externé zdroje. Lebo 2 milióny 
nemáme. To sa ani nebavme. To vôbec z vlastných zdrojov. My musíme ísť len cez 
eurofondové zdroje. Preto som dal teraz úlohu na porade, že predsa aby sme aspoň nejakú 
alternatívu tým obyvateľom spravili, lebo fakt je to nebezpečný úsek. My o tom vieme. Tak 
aspoň by sme spravili cyklochodník jednostranný a v častiach ho môžeme zúžiť podľa 
legislatívy na jeden meter. To je v podstate to, čo môžeme spraviť. Iné nemôžeme spraviť. 
Ale to nám musí ešte povedať projektant, či nám to vyjde. My si myslíme, že toto by mohlo 
vyjsť a to by bola tá alternatíva, kde by sa v podstate nejaký chodník pre tých ľudí spravil. Aj 
keď to síce hovorím teraz takto verejne, ale nemáme iné alternatívy, lebo tá cesta je tam 
strašne úzky a máme tam aj stanovisko Slovenskej správy ciest. My sa tam nemáme kde 
rozširovať. Ak by sme sa bavili o opornom múre v nejakom väčšom rozsahu, tak to sa bavíme 
o miliónoch, lebo viete, aký je tam svah. Takže to územie je celé problematické, ale hľadáme 
riešenie. A v rámci toho by sa potom možno dalo uvažovať, lebo keď to bude rozkopané, 
o uložení niektorých sietí. Však tam sme komunikovali aj s tými obyvateľmi, že by sa potom 
aj vlastnými nákladmi na niektorých tých aktivitách podieľali. Len je to zdĺhavý proces a ešte 
bojujeme s tým, že niektorí ľudia nám nechcú dať súhlasy a je tam problém s majetko-
právnym vysporiadaním. Čiže to je kopec problémov, ktoré riešime, ale nie je to tak, že by 
sme sa na to vykašľali a neriešilo sa to. Len vravím, ten náklady na chodník klasický, cez 2 
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milióny z vlastných nemáme. Ďalej, čo si sa pýtal, Kiepka prechod som povedal. To 
opakovane, tam stále trvá to stanovisko. Pán poslanec Struhár, čo sa týka Ďumbiera. Ďumbier, 
mali sme výberové konanie. Z poslancov sa zúčastnil pán poslanec Barančok. Ja si myslím, že 
sme to spravili profesionálne. Naozaj sme sa snažili vybrať a aj ty si bol, bol si pozvaný, ale 
poňali sme to rozvoj, kultúra. Volali sme zástupcov z týchto komisií. Čo sa týka hotela 
Ďumbier, nevybrali sme na výberovom konaní, zúčastnila sa tam pani riaditeľka hotelovej 
akadémie, bol tam pán Kič ako hoteliér asi najväčší tu v regióne, potom tam za jazykovú časť 
sme pozvali atď. Dobre, výberové konanie, len to chcem povedať, nevybrali sme nikoho. Na 
tom sme sa zhodli ako komisia. Budeme to riešiť sčasti cez našich zamestnancov, ktorí majú 
odbornú skúsenosť v tejto oblasti. Chceme tam dať, poviem aj konkrétne, šak to neni 
tajomstvo, Janku Betkovú, ona robí stále riaditeľku na Rotunde, alebo aspoň nejakú časť 
v rámci tej prevádzky. Potom sme oslovili pani Potkaniovú, ktorá bola prevádzkarka, tú asi aj 
poznáš. Čiže chceme to s týmito ľuďmi z Brezna začať, pretože budeme sa zaoberať takým 
konečným personálnym obsadením až potom, keď spravíme rekonštrukciu. Do rekonštrukcie 
chceme to udržať v nejakom režime, aby som odpovedal na tvoju otázku a nastavíme si, 
a k tomu budeme mať aj pracovné stretnutie spoločné ešte, nastavíme si to fungovanie, lebo 
náš zámer je taký a k tomu všetko pripravujeme, že bude prevádzkovaná plná réžia alebo plný 
chod hotela, my už dávame do čísel veci. Ja vám to samozrejme budem musieť prezentovať 
a tam sa budeme baviť o tom, že ako áno a ako nie. No a my preberáme v podstate od 01.07. 
hotel, od 15.07. chceme spustiť plnú prevádzku. Takže budeme mať kuchyňu, budeme robiť 
tie hotelové služby, ubytovanie a samozrejme aj správu sály. A čo sa týka prenajímania, tak 
tie stužkové, ak počkáš do 15.07., tak vieme dať relevantnú odpoveď, ale môžu s tým počítať, 
že sa dajú tie sály objednať. Len ja to zatiaľ nemám.  
 
Mgr. Zuzana Ďurišová, prednostka MsÚ 
Ja len doplním, tak ako si vravel, lebo mi volal pán Kováčik z gymnázia, tak ja som všetkým 
povedala, nech to posielajú ako oficiálne žiadosti na mesto. Takže my na meste máme dve 
oficiálne žiadosti a pani Betková už sa rozprávala s pánom Čunderlíkom o tom, že by od neho 
chcela, aby on už tie žiadosti, ktoré doteraz prijal, aby jej nejakým spôsobom odovzdal, aby 
sme si to vedeli nastaviť. Takže pracujeme na tom a chystáme to takýmto spôsobom.  
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Len vravím, je toho kopec vecí, lebo ideme prevádzkovať hotel. Však rozumiete tomu, že to 
je kvantum práce. Tieto dve dámy sa tomu budú venovať, čo sa týka tej prevádzky. Taký 
predbežný rozpočet zatiaľ, ktorý upravujeme, tak mali by sme to na nejakú nulu zvládnuť. 
S tým, že do tej nuly počítam už aj investície, ktoré do toho dáme na ten rok a pol alebo rok, 
kedy chceme začať tú investíciu obnovy hotela Ďumbier. Je to v stave, v akom to je, sami to 
vidíte. Budeme musieť spraviť aspoň základné výspravky, základné veci, aby sme mohli 
nejako fungovať. Nemôžeme nechať tú fasádu v takom stave, v akom je, ani na teraz. Aj do 
tej rekonštrukcie, čiže aspoň tie vyspravenia musíme nejaké urobiť. Čiže s týmto všetkým 
počítame v nejakom balíku, ktorý ešte dopracúvame, ktorý robia aj tieto dámy a ja vám to 
predložím a povieme si áno/nie. Do budúcna to má zmysel. Robí sa tam ten projekt, ktorý 
vzišiel z architektonickej súťaže a postupne si myslím, že aj toto dáme do poriadku a bude to 
fungovať, ako má. Takže pošli žiadosť. Povedal som veľa okolo toho, ale dobre, že to viete. 
Zase sú to dôležité informácie. Potom pán poslanec Strmeň, kanalizácia Horná Dolná.  
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Mgr. Zuzana Ďurišová, prednostka MsÚ 
O kolaudáciu my sme požiadali. Požiadali sme pred niekoľkými mesiacmi. Stav je taký, že 
Okresný úrad, čo sa týka všetkých konaní, má obrovské sklzy. To vieme, to preto ako musím 
povedať, že tlačíme tie veci, ktoré sú pre nás prioritné, tzn. eurofondové projekty, keď 
potrebujeme vyjadrenia. Takže ideme takýmto spôsobom. Napr. len aby ste mali na 
objasnenie, teraz Veoliu ideme riešiť rozšírenie teplou vodou, tam sme požiadali v auguste, 
doteraz ešte nemáme stanovisko. Teraz by nám iba malo prísť. Takže tam sú takéto obrovské 
sklzy. Minulého roka, pravdaže. Takže aj čo sa týka rekonštrukcie vodovodu na ulici 
Hronskej, tam sme tiež urgovali prioritne ešte na konci roka, aby sa mohla táto investícia 
dostať do tohto roka, aby sme mohli aj my potom zrekonštruovať ulicu Hronskú, tak len aby 
ste mali predstavu, v akom stave sú na Okresnom úrade. Naozaj čo sa týka asi toho 
personálneho zloženia.  
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Tam vypadla aj pani Kanová na niekoľko mesiacov a tam už to bolo celé zle potom, lebo to je 
viac ako polroka niektoré veci. Ja som aj za prednostom bol, tak my sme sa bavili, len je to 
tak, že on tých ľudí nafúknuť nevie. Má tabuľky a vybavené. Takže asi tak. A ľudia si to 
samozrejme aj sledujú tie termíny. Čiže nás uprednostňovať možno môže v nejakej veci, ktorá 
je urgentná tak, že sa týka eurofondov a ide tam o nejaký balík miliónový, tak tam vedia 
vyhovieť, ale v ostatných veciach ideme ako ostatní. Potom si sa pýtal, stojisko. Tam sme sa 
rozhodli tak, že dáme novú zástavku, aby si vedel, že zástavka pôjde nová. Dáme presklenú, 
aby sme nemuseli robiť oporný múr, čo by boli ďalšie tisíce, tak sme sa dohodli tak, že tú 
zástavku nejakým spôsobom upravíme a časť z nej necháme ako oporný múr. Že v podstate tá 
zadná nejaká stena tam ostane v nejakej primeranej výške a pred ňu pôjde nová zástavka 
s presklením a bočnicami. Lebo vychádzame z toho, že keď sú horšie poveternostné 
podmienky, tak môže fúkať. A čo sa týka toho stojiska, tak Lukáš, kedy to urobíte? My sme 
robili aj v extraviláne, na Rohoznej vieš, že sme robili. Čo sa týka Telekomu, my mávame, 
teraz som akurát na porade v utorok riešil, mne sa tiež nepáčia tie rozkopávky, ani tá konečná 
úprava po nich. Takže budeme mať aj s nimi vo štvrtok stretnutie, budeme s nimi toto riešiť, 
lebo aj moja predstava je, aby ten povrch vyzeral inak a inak bol potom zatrávnený. Lebo oni 
nám tam nechajú to v takom stave, že sa to bude zatrávňovať dva-tri roky. Takže riešime aj 
toto. Aj na porade sme to mali. Ale na druhej strane dobre, že tie siete budeme mať, lebo 
z hľadiska fungovania mesta je to dobre. Aby ste vedeli s čím my ideme na to stretnutie. 
Zamestnanci majú pokyn, na stretnutie ideme s tým, že mesto nevydá ďalšie súhlasy a ďalšie 
povolenia pokiaľ tie predošlé realizácie nebudú dané do predošlého stavu. S týmto ideme na 
to stretnutie. Pán poslanec Obernauer, osvetlenie. Výhovorky nemáme, my sme hovorili, 
Julko, o tom, že pokiaľ nám nedajú stanovisko plynári, že môžete tade kopať, tak jednoducho 
je to problém. Neviem, aký je tam teraz stav.  
 
Mgr. Zuzana Ďurišová, prednostka MsÚ 
Teraz momentálne je stav taký, že na základe už ich vyjadrenia, ktoré sa nám podarilo získať, 
teda začiatkom tohto roka, tak bol prepracovaný projekt elektriky, má ho už na maily pani 
Rybianska, lebo ešte dnes ráno som ju s týmto kontaktovala, aby sme vedeli odpovedať 
potom presne na otázky. Tak vlastne ona to posúdi, dá to na konečné odsúhlasenie plynárom 
a môže sa realizovať. Len s tým, že ja ešte upozorním, ak môžem dopredu, lebo takú máme 
od viacerých zhotoviteľov informáciu, že teraz, aby sme neboli prekvapení, je najväčší 
problém je so stĺpmi verejného osvetlenia. Že už napr. aj na cyklotrasách už majú nakúpené 
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osvetlenie, ale nevedia proste dostať stĺpy alebo objednať. Nie sú nikde na sklade. Takže vždy 
sa to viaže na nejaký problém, ktorý môže s týmto vzniknúť. Ak použijeme nejaké staršie, 
vieme to takto urobiť.  
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Len keď dáme nižšie, tak potom to musí byť iné usporiadanie a nebude 4 – 5 stĺpov, ale bude 
10 stĺpov, lebo tá svietivosť je úplne iná a my musíme ísť podľa noriem. Čiže to sa treba teraz 
rozhodnúť. Tak potom, ak sa dá, tak si to odkomunikuješ, Julko, aby sme sa posunuli v tom. 
Ja to chcem mať hotové do konca leta, nech je to v poriadku. Tak zisti potom, pani 
prednostka, aký je stav aj čo sa týka nákupu. Lukáš, vy máte teraz nejaké stĺpy verejného 
osvetlenia? Máte. Ale také, že v poriadku sú? Tak teoreticky by sme tie mohli uprednostniť. 
Môžeme tie potom osadiť? Tak týmto potom nebude problém. Toto máme doriešené. 
Osvetlenie. Takto to riešme cez vás, ak máte vy nakúpené, tak to budeme riešiť cez vás. 
Ďalej, pán poslanec Tokár, bytovka 96 bytov. Stojíme preto, lebo v realizácii za tie ceny, čo 
sme vysúťažili, to bolo 990 euro, sa to jednoducho realizovať nedá. Je to železobetónová 
stavba. Pri tých cenách materiálov, ktoré dnes sú proste je to nereálne. O tom nás samozrejme 
upovedomila firma, keďže je tam značné množstvo ocele a vravím, železobetónová stavba, 
tak toto je nereálne. My sme vyvinuli viaceré aktivity, cez Celoslovenské združenie miest 
a obcí Slovenska či cez Úniu miest. Pani prednostka so mnou bola na rokovaní s Centrálnym 
koordinačným orgánom CEKAO, s pani generálnou riaditeľkou Žilákovou. Stretli sme sa na 
Ministerstve dopravy s generálnou riaditeľkou Cengelovou. Ja som komunikoval osobne 
s pánom ministrom dopravy Doležalom a to bolo zo všetkých týchto stretnutí vychádza to, že 
idú sa meniť, takto, Úrad verejného obstarávania vydal usmernenie, že môžeme navýšiť ceny 
o viac ako 15% až do 50%. Lebo my pod 15 sa nevieme dostať. To proste neexistuje a pri 
tých cenách. My sme dostali samozrejme aj rozpočty, nejaké hrubé rozpočty toho navýšenia. 
Ale vravím, do tohto sa zmestiť určite nevieme. A ja som dostal prísľub mimo tohto 
stanoviska z UVA a od generálnej riaditeľky CEKAO, ktorá robí cenovú mapu, na to čakáme, 
to je najdôležitejšie teraz v tomto období, aj prísľub od ministra dopravy, že sa mení aj výšky 
limitov na 1 m2. Toto sme komunikovali aj s generálnym riaditeľom osobne, zase s pani 
prednostkou sme boli v Bratislave, aj s generálnym riaditeľom ŠFRB, ale vravím, rozhodujúci 
bol alebo je minister dopravy. Ja som dostal prísľub o zmene limitov. Keď sme si to asi 
zhruba o dva týždne preverili od generálneho riaditeľa ŠFRB, tak sa to pripravuje. Takže 
čakáme každú chvíľu na zmenu limitov na 1 m2, ktorý môžeme použiť, lebo to sú viaceré 
roviny. Ako je to veľmi zložité na to, aby som vám to povedal v piatich minútach alebo 
v troch minútach. Jednoducho nás brzdilo to, že nepustil nás zákon o verejnom obstarávaní, to 
je jedna rovina. Nepustilo nás potom stanovisko riadiaceho orgánu ministerstva, lebo to 
popisoval za akých podmienok. A nepustili nás ani limity výšky finančných prostriedkov na 1 
m2, čiže v podstate my sme pri troch subjektoch museli riešiť ako keby tú zložitú situáciu. 
Videli ste, aj ja som sa zúčastňoval všetkých tlačoviek, ktoré mohli byť čo sa týka Združenia 
miest a obcí Slovenska, s riaditeľom kancelárie s Mišom Kaliňákom. Vravím, komunikoval 
som s ministrami, s generálnymi riaditeľmi, s kým sme mohli. Situácia je taká, že sa to pohlo. 
To je zásadné pre nás a čo sa týka tejto bytovky, určite chceme pokračovať. Čo je pre nás 
zásadná vec, to ohlásila ministerka Remišová na poslednej tlačovke, že budeme môcť 
navyšovať za určitých podmienok aj NFP. Lebo my sme dostali cez 2 milióny NFP a je veľmi 
dôležité, aby sme aj v tomto navýšili a navýšili aj v úvere. Bude to dôležité preto, aby tí ľudia 
nemali vysoký nájom. Čiže my sme bojovali na viacerých frontoch, vo viacerých rovinách, 
aby tá bytovka mala pre nás zmysel a samozrejme pre obyvateľov, ktorí tam budú bývať. 
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Takže chceme stavať. My už komunikujeme so zhotoviteľom, s realizujúcou firmou, ktorá je 
pripravená na to, že budeme rokovať. Ja ti neviem teraz povedať, či sa dohodneme, ale 
budeme rokovať o tom, že spravíme dodatky k zmluvám a musíme sa ale zmestiť do cenovej 
mapy, ktorú má každú chvíľu vydať Centrálny koordinačný orgán. Cez túto pani generálnu 
riaditeľku Žilákovú, ktorá pripravuje tento materiál. Pokiaľ viem, pokiaľ som správne od nej 
informovaný. Takže už neviem od koho iného by som mal byť. Takže toto keď budeme mať, 
malo by to byť každú chvíľu, lebo to už boli prerokované veci. Malo by to byť každú chvíľu, 
tak môžeme pristúpiť k rokovaniu s firmou a chceme pokračovať tak, aby v lete začali znovu 
práce. My sme samozrejme urobili ďalší úkon, požiadali sme ŠFRB ohľadom prerušenia 
zmluvy o pozastavenie platenia úveru a realizácie stavby, lebo tam máme 24 mesiacov 
zmluvu. Takže toto máme pozastavené nateraz práve z týchto dôvodov. A pre nás je 
podstatné, že ÚVO uznalo vojnu a dopady vojny na Ukrajine ako viz major za určitých 
podmienok aj na stavebný trh a ceny komodít v stavebníctve, hlavne v našom prípade, čo nám 
umožní sa o toto opierať pri dodatkoch zmlúv. Takže chcem pokračovať čo najskôr. Ale je to 
zložitá situácia, ťažko sa mi to takto v krátkosti vysvetľuje. Potom čo sa týka tej vody, to 
pôjdeme pozrieť. Ak tam je dáky problém, tak to sa v rámci stavby bude riešiť. Pani 
poslankyňa Štugnerová, Hronská, vodári. My sme dostali ten monitoring, ja som to 
zverejňovať, určite si postrehla. Ten je z apríla tohto roku. Ja mám mať stretnutie ešte 
s vodármi, máme mať teraz aj dozornú radu. Predpokladám, že to budeme riešiť aj 
s generálnym v správcovskej a budem to riešiť aj s generálnym investičnej. Čiže budem mať 
stretnutie s dvomi generálnymi z vodární a uvidím, poviem, kde sa nám to podarí vyrokovať 
tak, lebo tú kanalizáciu podľa tej správy je potrebné meniť v celom rozsahu. Nie len bodovo, 
ale uvidím, aké riešenie mi ponúknu oni. Musíme to samozrejme čím skôr doriešiť cez tieto 
rokovania, pretože my tam máme naplánovanú realizáciu aj chodníka aj cesty aj s tým lôžkom 
a ešte aj cyklotrasy. Takže v podstate máme tam ako keby tri realizácie, musím to len 
vyrokovať. Neviem ti teraz povedať k tomu viac, idem na rokovanie s tým, že to zrealizujú 
oni, že to nepôjde za mesto. Pracuje sa, ale my sme dostali len teraz ten výsledok. Veď som to 
dával aj na sociálne siete. Neviem, ak chceš, dohodni stretnutie s obyvateľmi a prídem, 
vysvetlím, donesiem podklady. Teraz nám prišlo mailom týždeň dozadu, minulý týždeň nám 
prišiel výsledok z monitoringu z kanalizácie s popisom. Ja s tým neurobím nič. Ja nie som do 
rozkazu tam nejakej firme, ktorá ten monitoring a pritom sme naháňali samozrejme vodárne, 
aby to bolo čím skôr. A ja som ešte aj na tom monitoringu bol, keď to robili, tak som sa 
zúčastnil toho. Ono sa to vyčistilo, čiže ten stav je teraz lepší, čiže tie problémy by nemali 
byť, lebo bolo to zarastené. Však aj tú fotku, čo som dával, to je prerastené koreňmi, zničené, 
ale to treba vymeniť celé. Ale to sú stavy, čo je 40 rokov. Proste tie problémy, koľko tam 
trvajú, 10 rokov čo len ja viem. Alebo viac čo hovorí zástupca. Takže dúfam, že to vyrokujem 
a budeme môcť urobiť aj cestu aj chodník čím skôr. Len predtým treba spraviť tú kanalizáciu, 
lebo potom budeme vkuse toto riešiť a zase rozkopávky a pod.  
 
Neuvedený:  (nezr.) 
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
My ideme podľa zmluvy a tú zmluvu máme takú, že končíme stav, aký je. V podstate my 
nedoplácame nič, lebo sme potiahli do záveru zmluvy, ale samozrejme tá investícia aj 
vzhľadom na opotrebovanie všetkých vecí bude musieť byť z našej strany. Ale vo vlastnej 
réžii. Toto už neriešime s pánom Čunderlíkom. Toto si riešime sami. Tieto dámy mi 
pripravujú nejaký rozpočet, ja vás s tým oboznámim, povieme si áno/nie. Máme nejakú 
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predstavu o fungovaní. Hotel by sme chceli zatiaľ, ale ešte si to právne prezisťujeme alebo 
dávame do poriadku. Chceli by sme to mať pod technickými službami, lebo zatiaľ nám takáto 
právna forma vyhovuje najviac z hľadiska aj financovania, ekonomiky, hospodárenia atď. 
Takže bola by to ako nejaká samostatná prevádzka v rámci technických služieb. Nechceme 
teraz nateraz zakladať samostatnú obchodnú spoločnosť. To sa nám oplatí alebo bude to 
výhodné až keď pôjdeme do tej veľkej investície. To ti nemusím vysvetľovať ako 
podnikateľovi. Takže nám to na tento čas vyhovuje tak, že to bude samostatná prevádzka pri 
technických službách. 
 
Neuvedený:  (nezr.) 
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
My máme spravený projekt na nový cintorín a robíme aj ten projekt, čo sa týka rozšírenia 
nového cintorína. Toto bude spojené. My sme teraz v podstate riešili na porade to, aby sme 
tieto dva projekty dali ako keby dokopy a budú sa realizovať naraz, lebo pre mňa je to jeden 
objekt, jedna časť. Nemyslím si, že to padne, ale pozrieme to, aby to nepadlo.  
 
 
K bodu 16/ 
Ukončenie zasadnutia Mestského zastupiteľstva mesta Brezna    
 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna 
Srdečne vás potom pozývam na Dni mesta. Dúfam, že nám vyjde počasie. To je asi jedno 
z najdôležitejších. Budeme mať aj partnerov. Viete asi, neviem, či sme už kontaktovali 
poslancov alebo nie, ale budem rád, ak sa zúčastníte všetkého, čo vám čas dovolí. Takže 
nejako takto spoločne, aby sme to aj s obyvateľmi oslávili. Ďakujem pekne, prajem pekný 
deň.  
 
 
 
 
–––––––––––––––––––––––––                                                         
     JUDr. Tomáš Abel, PhD., v.r.      Mgr. Zuzana Ďurišová, v.r. 
           primátor mesta              prednostka MsÚ  
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                      Mgr. Janka Štulajterová, v.r.
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